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S¹d Apelacyjny we Wroc³a-
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Uczniowie szkó³ �rednich
bêd¹ mieli mo¿liwo�æ spraw-

dzenia swoich umiejêtno�ci
dziennikarskich.
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Tylko gro�nie
wygl¹da³o

We wtorek, 12 lutego, ko³o
Lubina dosz³o do gro�nie wygl¹-
daj¹cego wypadku. Choæ samo-
chody bior¹ce w nim udzia³ zo-
sta³y powa¿nie uszkodzone, kie-
rowcom jad¹cym nimi nic siê nie
sta³o.

Przed po³udniem zielone BMW
ko³o lubiñskiego lasu próbowa³o
w³¹czyæ siê do ruchu i wtedy ude-
rzy³ w nie nadje¿d¿aj¹cy z boku
peugeot. BMW zjecha³o do rowu
i wyl¹dowa³o na drzewie. Na
szczê�cie zadzia³a³a poduszka
powietrzna, chroni¹c kierowcê
BMW. Lekarz pogotowia po zba-
daniu obu kierowców stwierdzi³,
¿e nie ma potrzeby zabieraæ ich
do szpitala.

Przez jaki� czas droga by³a za-
blokowana, poniewa¿ trzeba by³o
wyci¹gn¹æ uszkodzone auto z
rowu oraz zabezpieczyæ drogê, na
któr¹ wyciek³ olej z jednego z sa-
mochodów bior¹cych udzia³ w
zderzeniu.

Przyczyn¹ wypadku by³ praw-
dopodobnie brak ostro¿no�ci kie-
rowcy BMW.

MRT

Ewakuowano 50 osób
Cztery zastêpy stra¿y po¿arnej

uczestniczy³y w gaszeniu po¿aru,
który wybuch³ w niedzielê, 17 lu-
tego, tu¿ przed pó³noc¹ na ulicy
Kiliñskiego. Poparzony w³a�ciciel
mieszkania oraz sze�ciu mieszkañ-
ców wie¿owca z podejrzeniami
zatrucia dymem trafi³o do szpita-
la.

� Zg³oszenie o zdarzeniu otrzy-
mali�my o godzinie 23.35. Na
miejsce wys³ali�my cztery jednost-
ki stra¿y po¿arnej, które przez trzy
godziny uczestniczy³y w gaszeniu
po¿aru � wyja�nia Cezary Olbry�,
rzecznik stra¿y po¿arnej.

� Pali³o siê mieszkanie na dzie-
wi¹tym piêtrze. Zadymiony by³
ca³y budynek, dlatego musieli�my
ewakuowaæ oko³o 50 osób � do-
daje Elwira Zboiñska, oficer pra-
sowy lubiñskiej komendy policji.

W zdarzeniu uczestniczy³y
wszystkie s³u¿by � od stra¿y po-
¿arnej i policji przez pogotowie
ratunkowe, pogotowie gazowe i
energetyczne.

Przyczyny po¿aru nie s¹ jeszcze
znane.

� Dzisiaj odbêd¹ siê oglêdziny
z udzia³em bieg³ego z zakresu
po¿arnictwa, które prawdopo-
dobnie ustal¹ przyczyny zdarze-
nia � t³umaczy Zboiñska.

MS

Ciê¿arówka wjecha³a
na busa

Na wysoko�ci miejscowo�ci
Osiek we wtorek, 19 lutego, do-
sz³o do zderzenia ciê¿arówki oraz
busa. Ruch na tym odcinku drogi
przez jaki� czas odbywa³ siê wa-
had³owo.

Kierowca samochodu ciê¿aro-
wego nie wyrobi³ siê na zakrêcie
i naczep¹ zahaczy³ o jad¹cego z
naprzeciwka busa.

� Jedna osoba trafi³a do szpi-
tala � informuje Elwira Zboiñska,
oficer prasowy lubiñskiej policji.

Na trasie wyst¹pi³y chwilowe
utrudnienia w ruchu. Policjanci
kierowali ruchem, który odbywa³
siê wahad³owo.

MS

W autobusach komunikacji miejskiej znów s¹ kontrolerzy

Koniec z jazd¹ na gapê
W autobusach komunikacji miejskiej znów mamy kontrole biletów na wszystkich liniach i to
nawet w soboty i niedziele. Jak uda³o nam siê dowiedzieæ w Urzêdzie Miejskim w Lubinie, piêæ
osób zakoñczy³o pozytywnie szkolenie i od 13 lutego ruszyli do pracy.

� Kiedy zerwali�my umowê z
firm¹, która do tej pory kontrolowa-
³a nasze autobusy, bilety by³y spraw-
dzane przez stra¿ników miejskich �
przypomina Ryszard D¹browski,
kierownik referatu komunalnego w
Urzêdzie Miejskim. � Skoñczyli�my
szkolenie nowych kontrolerów. Po-
wsta³y dwa zespo³y. W sk³ad jednej
grupy wchodz¹ trzy osoby, za� dru-
giej dwie. Docelowo zatrudnimy
dziesiêæ osób na stanowisko kontro-
lera. Potrzebujemy jeszcze 5 osób i
na pewno pojawi siê og³oszenie w tej
sprawie.

Ostrzegamy pasa¿erów je¿d¿¹-
cych na gapê, ¿e jazda bez biletu
kosztuje 100 z³ plus cena biletu. W
razie uregulowania kary do siedmiu
dni, suma zmniejszy siê o 40 procent.

Anna Michalska

Je¿d¿¹cy ¿ó³tymi lubiñskimi autobusami nie powinni zapominaæ o skasowaniu bile-
tu, jazda bez niego mo¿e ich kosztowaæ 100 z³ kary
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Oko³o godziny trwa³a akcja gasze-
nia po¿aru, który wybuch³ w sobo-
tê, 16 lutego, przy Szkole Podstawo-
wej nr 10. Straty wstêpnie
oszacowano na 15 tysiêcy z³otych.

Do zdarzenia dosz³o ok. godz. 14.
� Pali³a siê masa bitumiczna, s³u-

¿¹ca do utwardzania murawy.
Zniszczeniu uleg³a te¿ czê�æ budyn-

Po¿ar w Szkole Podstawowej nr 10

Czy to podpalenie?

W sobotnie popo³udnie ludzie przechodz¹cy obok SP 10 zobaczyli k³êby dymu i kilka
jednostek stra¿y po¿arnej

ku przylegaj¹cego bezpo�rednio do
szko³y � poinformowa³ dy¿urny lu-
biñskiej stra¿y po¿arnej.

Przyczyny po¿aru nie s¹ jeszcze
znane. Ich ustaleniem zajmuje siê
policja. Jak podaj¹ �wiadkowie zda-
rzenia, po¿ar wygl¹da³ na podpale-
nie.

Mariola Samoticha

Jak podaje w raporcie miedzio-
wa spó³ka, zysk operacyjny wy-
niós³ 986,77 mln z³, wobec 450,19
mln z³ zysku rok wcze�niej, za�
przychody to 2.912,34 mln z³, wo-

KGHM opublikowa³ raport kwartalny

Zyski zamiast strat
bec 2.728,50 mln z³ rok wcze�niej.

W 2007 roku spó³ka mia³a
3.798,83 mln z³ zysku wobec
3.504,56 mln z³ zysku rok wcze�niej.

Jest to wynik lepszy od prognozy
zarz¹du, która  mówi³a o 3.682 mln
z³ zysku netto i przychodach na po-
ziomie 11.854 mln z³.

Kilka dni wcze�niej KGHM za-
przecza³ s³owom Jana Burego, wice-
ministra skarbu, który w wywiadzie
dla jednego z ogólnopolskich dzien-
ników powiedzia³, ¿e plan finanso-
wy KGHM na najbli¿sze lata zosta³
tak przygotowany, ¿e przez pierw-
sze dwa lata firma ma generowaæ
straty. Teraz KGHM opublikowa³
za� raport potwierdzaj¹cy, ¿e spó³-
ka nie przynosi strat.

Marta Czachórska

W pierwszy weekend ferii lubiñ-
ska policja skontrolowa³a dziewiêæ
autokarów wioz¹cych m³odzie¿ na
zimowy odpoczynek.

� Wyniki kontroli s¹ zadowalaj¹-
ce � wyja�nia Jan Pociecha z lubiñ-
skiej policji.

Podczas rutynowej kontroli
sprawdzany jest stan techniczny
oraz dokumentacja pojazdu, a tak¿e
trze�wo�æ kierowcy.

� Wyniki kontroli nie wykaza³y
¿adnych nieprawid³owo�ci. W ostat-
nim czasie sporadycznie zdarza siê,
¿e pojazd jest w z³ym stanie technicz-
nym lub ¿e kierowca jest nietrze�wy
� dodaje Pociecha.

Jak zapewnia policja, w ostatnich
latach stan techniczny autokarów
wioz¹cych m³odzie¿ na zimowiska
uleg³ zdecydowanej poprawie. Byæ
mo¿e wynika to z tego, ¿e rodzice
maj¹cy jakiekolwiek zastrze¿enia co
do stanu technicznego pojazdu, któ-
rym ma jechaæ ich dziecko, mog¹ to
zg³osiæ policji, a ta sprawdzi wszel-
kie tego typu przypadki. Jedynym
warunkiem jest powiadomienie po-

licji o odje�dzie autokaru jeden b¹d�
dwa dni przed wyjazdem dziecka.

� Wszelkie zg³oszenia s¹ przez nas
sprawdzane. W tym roku nie skon-
trolowali�my o�miu pojazdów, ale
ze wzglêdu na to, ¿e zanim autoka-
ry dojecha³y do Lubina, zosta³y ju¿
sprawdzone przez policjantów z
Polkowic i G³ogowa � informuje Po-
ciecha.

O bezpieczeñstwo m³odzie¿y, któ-
ra ferie spêdzi w mie�cie, zadba te¿
stra¿ miejska.

� Zidentyfikowali�my kontrolne
punkty, gdzie spotykaj¹ siê lubiñska
m³odzie¿ i dzieci. S¹ to punkty, o
których dowiedzieli�my siê od ad-
ministratorów spó³dzielni mieszka-
niowych czy stra¿ników osiedlo-
wych. Zebrali�my dok³adnie 109
adresów takich miejsc. I od soboty
do koñca ferii czêsto bêdziemy je
sprawdzaæ � podkre�la Mieczys³aw
¯ebrowski ze stra¿y miejskiej w Lu-
binie. � Kontrole punktów bêd¹ siê
odbywaæ zarówno w godzinach
przedpo³udniowych, jak i wieczor-
nych. Najczê�ciej nieletni na miejsca
spotkañ wybieraj¹ sobie piwnice,
wej�cia do bloków, parki czy po-
dwórka.

Policjanci i stra¿nicy miejscy dbaj¹ o bezpieczeñstwo nastolatków

Bezpieczne ferie
Ferie to okres wyjazdów m³odzie¿y na zimowy wypoczynek.
W tym czasie policja ma pe³ne rêce roboty, poniewa¿
wszystkie autokary wyje¿d¿aj¹ce w dalekie trasy musz¹ zostaæ
przez nich sprawdzone.

Mariola Samoticha

KGHM opublikowa³ w³a�nie
raport za czwarty kwarta³ 2007
roku. Spó³ka mia³a w tym
okresie 791,68 mln z³ zysku
netto. Analogicznie w roku
ubieg³ym firma wypracowa³a
326,58 mln z³ zysku.

Jan Bury we wspomnianej rozmo-
wie stwierdzi³, ¿e plan finansowy
KGHM na najbli¿sze lata zosta³ tak
przygotowany, ¿e przez pierwsze
dwa lata firma ma generowaæ stra-
ty. Jego wypowied� wywo³a³a za-
mieszanie na gie³dzie, zaczê³a siê
wyprzeda¿ akcji firmy. Inwestorzy i
analitycy równie¿ poczuli siê zanie-
pokojeni.

Dlatego zarz¹d KGHM postano-
wi³ jak najszybciej zaprzeczyæ s³o-
wom wiceministra. �Zarz¹d przyj¹³
i przekaza³ radzie nadzorczej do za-
twierdzenia bud¿et na 2008 r., zak³a-
daj¹cy osi¹gniêcie wysokiego zysku
netto. W przygotowanej przez za-
rz¹d spó³ki projekcji finansowej na
lata nastêpne równie¿ przewiduje
siê utrzymanie dodatnich wyników
finansowych. Spó³ka, zgodnie z do-
tychczasow¹ praktyk¹, opublikuje

KGHM nie generuje strat � o�wiadcza zarz¹d spó³ki

Poruszenie na gie³dzie
Zarz¹d KGHM Polska Mied� na swojej stronie internetowej opublikowa³ oficjalne o�wiadczenie
dotycz¹ce planu finansowego spó³ki, dementuj¹c w ten sposób to, co w wywiadzie dla jednego
z ogólnopolskich dzienników powiedzia³ Jan Bury (z PSL), wiceminister skarbu nadzoruj¹cy
energetykê.

istotne za³o¿enia i planowane wyni-
ki finansowe na rok 2008 po zatwier-
dzeniu bud¿etu przez radê nad-
zorcz¹ spó³ki� � napisa³y w³adze
Polskiej Miedzi w o�wiadczeniu
opublikowanym na swojej stronie
internetowej.

� Stwierdzenie wiceministra skar-
bu, które pojawi³o siê w opubliko-
wanym w jednym z ogólnopolskich

dzienników wywiadzie, sprowoko-
wa³o seriê telefonów od analityków.
Postanowili�my wiêc poinformowaæ
naszych akcjonariuszy, jak rzeczywi-
�cie wygl¹da sytuacja w KGHM. A
aktualne wyniki zaprezentujemy
mediom w czwartek � wyja�nia Wa-
c³aw Szetelnicki, dyrektor departa-
mentu promocji i public relations w
KGHM.

Marta Czachórska

Zarz¹d KGHM postanowi³ jak najszybciej zaprzeczyæ s³owom wiceministra Jana Burego
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14 lutego w tej sprawie odby³a siê
rozprawa, która uprawomocni³a wy-
rok. W ten sposób po 25 latach od st³u-
mionej demonstracji lubiñskiej proces
w tej sprawie zosta³ zakoñczony.

� Jest to s³uszne, ¿e ci, którzy zawi-
nili, zostali ukarani. Ubolewam jed-
nak, ¿e skazano ludzi, którzy nie byli
bezpo�rednio odpowiedzialni za tê
zbrodniê. Nie skazano tych, którzy
wydali polecenia ani tych, którzy
strzelali, a jedynie osoby po�rednio
zaanga¿owane. Zatrwa¿aj¹ca jest te¿
opiesza³o�æ s¹du � rozliczenie z prze-
sz³o�ci¹ nast¹pi³o dopiero po 25 la-
tach od zbrodni � komentuje dr Ma-
rek Zawadka, historyk.

By³y wicekomendant milicji obywatelskiej skazany

Koniec procesu lubiñskiego
S¹d Apelacyjny we Wroc³awiu

utrzyma³ wyrok skazuj¹cy na 3,5
roku wiêzienia by³ego wicekomen-
danta miejskiego Milicji Obywatel-
skiej w Lubinie.

� Odczuwam satysfakcjê z proste-
go powodu � trzeci z oskar¿onych zo-
sta³ skazany. Po 16 latach wyrok za-
pad³, jednak jest to jedynie namiastka
sprawiedliwo�ci. Najwa¿niejsi spraw-
cy nie zostali jeszcze os¹dzeni. Moco-
dawcy, którzy rz¹dzili krajem w tam-
tych latach, czyli Wojciech Jaruzelski
czy Czes³aw Kiszczak, nie zostali jesz-
cze os¹dzeni. Nadal ciesz¹ siê z wol-
no�ci i specjalnych emerytur � mówi

Bogdan Or³owski, przewodnicz¹cy
Zarz¹du Regionu �Solidarno�ci�.

Wcze�niej skazani zostali dwaj inni
oskar¿eni w procesie lubiñskim: by³y
wicekomendant wojewódzkiej Milicji
Obywatelskiej w Legnicy i by³y do-
wódca plutonu ZOMO, który interwe-
niowa³ w Lubinie 31 sierpnia 1982
roku. Pierwszy z nich wyszed³ ju¿ z
wiêzienia, drugi nadal odbywa swoj¹
karê.

Rodziny ofiar ubolewaj¹, ¿e sprawcy tamtej tragedii nadal pozostaj¹ na wolno�ci
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Mariola Samoticha
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Wnioski o pieni¹dze mog¹ sk³a-
daæ jedynie powiaty, w których
wska�nik bezrobocia jest wy¿szy od
�redniej województwa dolno�l¹skie-
go, czyli 11,8 proc.

Zarz¹d województwa na pocz¹t-
ku tego tygodnia og³osi³ konkurs w
ramach Priorytetu 3 �Transport�
Dzia³anie 3.1 �Infrastruktura drogo-
wa�, wspó³finansowany ze �rodków
Europejskiego Funduszu Rozwoju

Regionalnego w ramach Regionalne-
go Programu Operacyjnego dla Wo-
jewództwa Dolno�l¹skiego na lata
2007-2013.

30 mln do podzia³u
Do rozdysponowania pomiêdzy

jednostki samorz¹du terytorialnego,
ich zwi¹zki oraz stowarzyszenia, a
tak¿e zarz¹dców dróg publicznych
jest 30 mln z³. Wnioskodawca mo¿e
otrzymaæ maksymalnie 50 proc. do-
finansowania, natomiast minimalna
warto�æ zg³aszanego projektu wyno-
si 4 mln z³. Dziwi jedynie warunek
postawiony przez zarz¹d. Dlaczego
o pieni¹dze mog¹ siê staraæ jedynie
powiaty z wysokim bezrobociem,
zastanawiaj¹ siê samorz¹dowcy.

Ukarani za brak bezrobocia?
� Czujemy siê ukarani za to, ¿e

walczymy z bezrobociem. A wska�-
nik bezrobocia ma siê nijak do tego,

Pieni¹dze na drogi tak, ale nie dla Lubina

Za bogaty na wsparcie
Ruszy³y wyczekiwane od wielu miesiêcy unijne konkursy w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego dla naszego regionu. Samorz¹dy z Dolnego �l¹ska mog¹ siê ju¿ ubiegaæ
o dofinansowanie z województwa na budowê i modernizacjê dróg. Zarz¹d województwa ustanowi³ jednak warunek, który dyskwalifikuje wiele powiatów, w tym m.in. lubiñski, ju¿ na samym
pocz¹tku drogi, któr¹ maj¹ do przebycia, aby zdobyæ po¿¹dane �rodki.

¿e potrzeby w zakresie inwestycji
drogowych s¹ identyczne w ka¿dym
powiecie � powiedzia³ w TVL Odra
radny powiatowy Miros³aw Gojd�.

W³odarze miast, które warunki
ustanowione przez Urz¹d Marsza³-
kowski eliminuj¹ z ubiegania siê o
pieni¹dze na inwestycje drogowe,
czyli oprócz Lubina, równie¿ Legni-
cy, Polkowic i G³ogowa s¹ zdziwie-
ni i oburzeni. Czy miasta te ukarano
za to, ¿e dobrze siê rozwijaj¹? � za-
stanawiaj¹ siê.

� Mo¿na to odbieraæ jako karê za
rozwój gospodarki i aktywno�æ gmi-
ny. Absurdaln¹ karê. Warunki Urzê-
du Marsza³kowskiego trudno zrozu-
mieæ i jeszcze trudniej zaakceptowaæ
� stwierdza rzecznik prezydenta Le-
gnicy Arkadiusz Rodak. � Trzeba te¿
pamiêtaæ, ¿e ma³e gminy, które maj¹
wysokie bezrobocie, nie bêd¹ w sta-
nie wy³o¿yæ 50 procent sumy na in-
westycjê. �rodki mog¹ wiêc prze-
pa�æ. Mo¿e warto jeszcze przemy�leæ
i zmieniæ obowi¹zuj¹ce kryteria.

� Po raz kolejny Polkowice zosta-
³y wyautowane z programów unij-
nych. Wcze�niej mieli�my za wyso-
kie �rodki na inwestycje na jednego
mieszkañca, teraz za niskie bezrobo-
cie. Tym razem jednak dziwi nas
kryterium obrane przez w³adze wo-
jewództwa. Dlaczego w programie
drogowym g³ównym warunkiem
jest niskie bezrobocie? � zastanawia
siê Anna Osadczuk, rzecznik burmi-

strza Polkowic.
� To niepowa¿ne. Nasi urzêdnicy

przez rok je�dzili na szkolenia, przy-
gotowali�my wnioski, mamy po-
zwolenia na budowê. Obiecano nam
wsparcie i nagle zmieniono kryteria.
Skoñczy³o siê jak zawsze. Politycy

Marta Czachórska
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� Regionalny Program Operacyjny przewiduje w czê�ci konkursów wsparcie dla miejscowo�ci najbiedniejszych, które maj¹
wysokie bezrobocie � t³umaczy³ na konferencji prasowej Piotr Borys

najpierw obiecuj¹, a potem nic z tego
nie ma � stwierdza prezydent Lubi-
na Robert Raczyñski.

Wsparcie najbiedniejszych
Przedstawiciel zarz¹du woje-

wództwa dolno�l¹skiego Piotr Borys

odpowiada, ¿e w³a�nie takie zasady
ubiegania siê o dotacje zosta³y zaak-
ceptowane zarówno przez komisjê
europejsk¹, jak i rz¹d polski oraz w
konsekwencji równie¿ w³adze Dol-
nego �l¹ska.

� Regionalny Program Operacyj-
ny przewiduje w czê�ci konkursów
wsparcie dla miejscowo�ci najbied-
niejszych, które maj¹ wysokie bez-
robocie. Zarz¹d, uznaj¹c potrzeby
biednych gmin, przeznaczy³ na to
kwotê 30 mln z³. We wrze�niu og³o-
szony zostanie kolejny konkurs.
Bêd¹ mog³y wzi¹æ w nim udzia³ ju¿
wszystkie powiaty, równie¿ lubiñ-
ski. Wtedy do rozdysponowania bê-
dzie o wiele wiêcej, bo 150 mln z³ �
wyja�nia Piotr Borys.

Samorz¹dowcy lubiñscy stwier-
dzaj¹, ¿e od dawna maj¹ ju¿ przy-
gotowane projekty i czekaj¹ na
og³oszenie konkursów w ramach
Regionalnego Programu Operacyj-
nego, aby z³o¿yæ wnioski o dofinan-
sowanie m.in. w³a�nie na budowê
dróg.

� Politycy obiecuj¹ mieszkañcom
Lubina miliony, a potem nie wywi¹-
zuj¹ siê ze swoich obietnic. Mamy
ju¿ przygotowanych kilka projek-
tów, ale musimy czekaæ � komen-
tuje sytuacjê Damian Stawikowski,
asystent prezydenta Lubina.

Lubiñskim samorz¹dowcom nie
pozostaje wiêc nic innego, jak cier-
pliwie poczekaæ, a¿ og³oszony zosta-

nie kolejny konkurs na �rodki unij-
ne w ramach Regionalnego Progra-
mu Operacyjnego, maj¹c nadziejê, ¿e
tym razem nie zostan¹ ustanowione
warunki, które zdyskwalifikuj¹ ich
gminê ju¿ na samym pocz¹tku.

Robert Raczyñski,
prezydent Lubina

� To niepowa¿ne. Obiecano
nam wsparcie i nagle zmieniono
kryteria. Politycy najpierw
obiecuj¹, a potem nic
z tego nie ma
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Miros³aw Gojd�,
cz³onek zarz¹du powiatu

� Wska�nik bezrobocia ma siê
nijak do tego, ¿e potrzeby
w zakresie inwestycji
drogowych s¹ identyczne
w ka¿dym powiecie
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Damian Stawikowski,
asystent prezydenta

� Politycy obiecuj¹
mieszkañcom Lubina
miliony, a potem
nie wywi¹zuj¹ siê
ze swoich obietnic
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Odwo³anie obecnych cz³onków
rady nadzorczej i powo³anie nowych
to dwa g³ówne punkty nadzwyczajne-
go walnego zgromadzenia akcjonariu-
szy, które odby³o siê 14 lutego.

Najwiêkszy udzia³owiec, Skarb
Pañstwa, zaproponowa³ odwo³anie
piêciu cz³onków z dotychczasowego
sk³adu rady, to jest Leszka Jakubów,
Stanis³awa Andrzeja Potycza, Remi-
giusza Nowakowskiego, Jerzego
¯y¿yñskiego i Anny Mañk. Na ich
miejsce powo³ano: Marcina Dyla, Ar-
kadiusza Kaweckiego, Jacka Kuciñ-
skiego, Marka Panfila, Marka Trawiñ-
skiego i Marzennê Wersê.

Bez in¿ynierów
Nie wymieniono jedynie cz³onków

rady nadzorczej, którzy trafili do niej
z wyboru za³ogi, czyli Józefa Czyczer-
skiego, Ryszarda Kurka i Leszka Haj-
dackiego. Wszyscy trzej nie ukrywaj¹

roz¿alenia w zwi¹zku z powo³aniem
nowych cz³onków do zarz¹du.

� Jestem zaniepokojony t¹ rad¹, oso-
bi�cie nie znam ani jednej osoby �
mówi Leszek Hajdacki, cz³onek rady
nadzorczej. � Spodziewa³em siê ¿e
minister skarbu pañstwa zauwa¿y, ¿e
jest to spó³ka górniczo-hutnicza. Mia-
³em nadziejê, ¿e in¿ynierowie bêd¹ sta-
nowili jak¹� czê�æ tej rady, poniewa¿
problemem firmy nie jest wy³¹cznie
zarz¹dzanie kapita³em, ale przede
wszystkim zarz¹dzanie produkcj¹.
Uwa¿am, ¿e zarz¹d powinien mieæ
wsparcie w radzie, aby szukaæ ró¿-
nych, strategicznych dla firmy rozwi¹-
zañ � dodaje Hajdacki.

Podobnego zdania jest równie¿ Ry-
szard Kurek.

� Osobi�cie uwa¿am, ¿e w radzie
powinny zasiadaæ osoby, które maj¹
do�wiadczenie w bran¿y górniczej �
wyja�nia Kurek. � Mamy bardzo wie-
lu emerytowanych prezesów, dyrek-
torów kopalñ, którzy poza wiedz¹ teo-
retyczn¹ posiadaj¹ ogromne do�wiad-

czenie. Aby dobrze poznaæ firmê i jej
dzia³anie, potrzeba minimum dwóch
lat, niestety, zmiany w sk³adzie rady i
ci¹g³e powo³ywanie nowych cz³on-
ków nikomu nie sprzyja.

To nie ostatnie zmiany?
Wostatnich dwóch latach wymienia-

no oko³o 23 cz³onków rady nadzorczej.
To spowodowa³o w wielu przypad-
kach parali¿ kadr. W tym roku na prze-
³omie maja i czerwca, podczas walne-
go zgromadzenia akcjonariuszy, sk³ad
rady ponownie mo¿e ulec zmianom.

� Ministerstwo Skarbu Pañstwa ma
prawo do wprowadzania zmian w
sk³adzie rady nadzorczej i z tego pra-
wa korzysta � tak czêste zmiany sko-
mentowa³ obecny na sali przedstawi-
ciel Ministerstwa Skarbu Pañstwa,
Andrzej D³u¿ycki.

Obecny prezes zarz¹du uspokaja, ¿e
zmiany nie wp³ywaj¹ na pracê w fir-
mie.

� Aktualnie czekamy na zwo³anie
rady nadzorczej w celu ustalenia bu-

d¿etu na 2008 rok, jednak zarz¹d spó³-
ki funkcjonuje normalnie i obecne
zmiany w sk³adzie rady nie maj¹
wp³ywu na pracê spó³ki � uspokaja
Ireneusz Reszczyñski, prezes zarz¹du
KGHM Polska Mied�.

Za siedem dni rada ukonstytuuje siê
i bêdzie mia³a formalne prawo powo-
³aæ nowego prezesa zarz¹du, jednak
zanim to nast¹pi, musi doj�æ do zwo-
³ania posiedzenia.

Kolejne posiedzenie
� Teraz ustêpuj¹cy przewodnicz¹-

cy, zastêpca lub sekretarz dokona zwo-
³ania rady nadzorczej z siedmiodnio-

wym wyprzedzeniem � wyja�nia Jó-
zef Czyczerski, sekretarz rady nadzor-
czej. � Gdyby taka sytuacja nie nastê-
powa³a, zarz¹d ma mo¿liwo�æ zwo³a-
nia posiedzenia, ale zapewniam, ¿e je-
�li obowi¹zek ten spadnie na mnie, nie
bêdê tego przeci¹ga³.

Ustalenie bud¿etu to nie jedyny
obowi¹zek nowej rady. W firmie roz-
pocz¹³ siê ju¿ okres przygotowawczy
do walnego zgromadzenia akcjonariu-
szy, które przypada zawsze pod ko-
niec maja lub na pocz¹tku czerwca.
Nowa rada bêdzie wiêc musia³a do
tego czasu przygotowaæ wszystkie
potrzebne dokumenty.

Marcin Dyl ukoñczy³ studia wy-
¿sze na Wydziale Prawa i Administra-
cji Uniwersytetu Warszawskiego, jest
doktorem nauk prawnych.

Arkadiusz Kawecki ukoñczy³ stu-
dia wy¿sze na Wydziale Psychologii
Pracy Uniwersytetu Wroc³awskiego
oraz zdoby³ dyplom MBA na Akade-
mii Ekonomicznej we Wroc³awiu.

Jacek Kuciñski ukoñczy³ studia
wy¿sze na Wydziale Fizyki J¹drowej
Uniwersytetu Jagielloñskiego, jest
doktorem nauk technicznych.

Marek Panfil ukoñczy³ studia wy-
¿sze na Wydziale Mened¿erskim oraz
Podyplomowe Studium Zarz¹dzania
Warto�ci¹ Firmy w Szkole G³ównej
Handlowej, jest doktorem nauk eko-
nomicznych.

Marek Trawiñski ukoñczy³ studia
wy¿sze na Wydziale Automatyki Prze-
mys³owej Politechniki Wroc³awskiej
oraz zdoby³ dyplom MBA na Europe-
an University w Montrex, ukoñczy³
tak¿e Podyplomowe Studium Komu-
nikowania Biznesowego i PR przy
Szkole G³ównej Handlowej oraz stu-
dia Podyplomowe Finanse, Rachun-
kowo�æ i Bankowo�æ w Wy¿szej Szko-
le Zarz¹dzania we Wroc³awiu.

Marzenna Weresa ukoñczy³a stu-
dia wy¿sze na Wydziale Handlu Za-
granicznego Szko³y G³ównej Planowa-
nia i Statystyki w Warszawie, jest dok-
torem habilitowanym nauk ekono-
micznych.

Zmiany w radzie nadzorczej KGHM

Nowe porz¹dki w Polskiej Miedzi
Nadzwyczajne walne zgromadzenie akcjonariuszy KGHM, zwo³ane na wniosek ministra skarbu,
odwo³a³o piêciu cz³onków rady nadzorczej, powo³uj¹c na ich miejsce sze�ciu nowych. Dzieñ
wcze�niej, nie czekaj¹c na decyzjê akcjonariuszy, z cz³onkostwa w radzie nadzorczej KGHM
zrezygnowa³ Marcin �lêzak.

Wioletta S³abicka

Ministerstwo Skarbu Pañstwa ma prawo do wprowadzania zmian w sk³adzie rady
nadzorczej i z tego prawa korzysta

Nowi cz³onkowie
rady nadzorczej
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Pomys³ utworzenia bloga pojawi³ siê
ju¿ dawno.

� Nie uczestniczê w dyskusjach na
¿adnym z forów internetowych, dlate-
go utworzenie bloga uzna³em za dosko-
na³¹ formê komunikacji z kibicami.
Czytelnicy mog¹ skomentowaæ ka¿de
opisane przeze mnie wydarzenie �
wyja�nia Robert Pietryszyn.

Ze wzglêdu na nawa³ obowi¹zków,
realizacja pomys³u wci¹¿ by³a odk³ada-
na. Kilka dni temu uda³o siê urzeczy-
wistniæ plany. Wchodz¹c na stronê in-
ternetow¹ www.pietryszyn.pl, pozna-
my opinie prezesa w wielu sprawach.

� Tematem przewodnim bêdzie
oczywi�cie ¿ycie naszego klubu. Bêdê
jednak pisa³ równie¿ o tym, co nas ota-
cza, o ¿yciu miasta i jego mieszkañców.
Nie wykluczam te¿, ¿e zdarzy mi siê
poruszyæ kwestie polityczne � opowia-
da o tematyce swojej strony Pietryszyn.

W ci¹gu kilku dni z blogiem prezesa
zapoznali siê ju¿ niemal wszyscy kibi-
ce Zag³êbia. Pod opublikowanymi tek-
stami pojawi³o siê ju¿ kilkadziesi¹t ko-

Kibicom podoba siê pomys³ prywatnej strony internetowej prezesa Zag³êbia Lubin

Aktywna strona Pietryszyna
Dzia³aj¹cy od kilku dni blog Roberta Pietryszyna, prezesa KGHM Zag³êbie Lubin, zyskuje coraz wiêksz¹ rzeszê sympatyków.
Kibice uwa¿aj¹, ¿e taka forma komunikacji jest bardzo dobrym pomys³em.

mentarzy internautów. W przewa¿aj¹-
cej czê�ci pozytywnych.

� Naprawdê wielki szacunek za to,
co pan robi � pisze internauta podpisu-
j¹cy siê WZL.

� Gratuluje decyzji o za³o¿eniu blo-
ga i ¿yczê, jak najd³u¿szego pobytu na
stanowisku prezesa Zag³êbia Lubin �
dodaje kto� o nicku Kibic.

Strona sta³a siê te¿ form¹ dialogu
pomiêdzy prezesem a kibicami. Poja-
wiaj¹ce siê komentarze dotycz¹ tak¿e
spraw niezwi¹zanych z opublikowa-
nym tekstem.

� Panie prezesie, mam nietypowe
pytanie, w odró¿nieniu od pozosta³ych
sprawa dotyczy Euro 2012. Jaka jest i
czy istnieje szansa na to, ¿e dru¿yna ja-
kiego� pañstwa bêdzie mog³a mieæ swój
przystanek w Lubinie, z mo¿liwo�ci¹
trenowania na obiektach klubowych.
Nieoficjalnie wiemy wszyscy, ¿e szan-
sa istnieje. A interesuje mnie, czy klub
jest na to przygotowany, co ewentual-
nie trzeba zrobiæ oraz kto powinien siê
tym zaj¹æ. Takie stacjonowanie dru¿y-
ny, a zatem i kibiców, na pewno przy-
sporzy³oby naszemu miastu zysk, a
klub pewnie te¿ na tym zarobi � pisze

internauta podpisuj¹cy siê nickiem
Damiano.

Prezes jest zadowolony z dotychcza-
sowej dzia³alno�ci bloga.

� Generalnie nie s³ysza³em jeszcze
negatywnych opinii na temat funkcjo-
nowania strony. My�lê, ¿e pomys³
spodoba³ siê kibicom � dodaje Pietry-
szyn.

Kibice rzeczywi�cie s¹ zadowole-
ni.

�Oblogu dowiedzia³em siê kil-
ka dni temu, odwiedzaj¹c jedn¹
ze stron internetowych Zag³ê-
bia Lubin, która cytowa³a wy-
powiedzi prezesa Pietryszyna.
Uwa¿am, ¿e to bardzo dobry
pomys³ kontaktu zarówno z ki-
bicami, jak i mediami. Nie jest
to jednak nowo�æ w lubiñskim klu-
bie. Swoj¹ stronê internetow¹ mia³
równie¿ by³y trener Czes³aw Mich-
niewicz. Na blogu prezesa Pietryszy-
na ukazuj¹ siê ciekawe informacje, z
których mo¿na poznaæ m.in. pi³kar-
ski marketing od kuchni. Uwa¿am, i¿
fajn¹ spraw¹ by by³o, gdyby równie¿
pi³karze skorzystali z mo¿liwo�ci, jak¹
daje internet i u¿ywali go do kontaktu

z kibicami w podobny sposób jak pan
Pietryszy � mówi jeden z kibiców Za-
g³êbia.

Mariola Samoticha

13 lutego sto lat temu urodzi³a siê
Anna Turym. Pani Anna pochodzi z
tarnopolskiej wsi Staromiszczyzny na
Ukrainie, za� od 20 lat mieszka w Lu-
binie.

Z okazji setnych urodzin lubinian-
ka dosta³a przepiêkne bukiety kwia-
tów z ¿yczeniami od Roberta Raczyñ-
skiego, prezydenta Lubina, oraz gra-
tulacje od wojewody dolno�l¹skiego
i premiera.

Jubilatka ma troje dzieci. Dwie cór-
ki mieszkaj¹ w Lubinie, a syn zosta³
na Ukrainie i prowadzi gospodar-
stwo rolne. Na co dzieñ Ann¹ Turym
opiekuje siê Luba Sienkiewicz, jej cór-
ka.

� Mama w m³odo�ci by³a �liczn¹
kobiet¹, mia³a d³ugie w³osy i du¿e
oczy. Zosta³a te¿ obdarzona zdolno-
�ciami artystycznymi: �piewa³a w
chórze, ale g³ównie gra³a w przedsta-

wieniach teatralnych. Gdy by³am
ma³a mama gra³a postaæ, która upa-
da i umiera, a ja i brat zaczêli�my p³a-
kaæ. Naprawdê uwierzyli�my, ¿e nie
¿yje, a to by³a tylko dobrze zagrana
rola � �mieje siê Luba Sienkiewicz. �
Mama mia³a du¿o ciê¿kich sytuacji w
¿yciu. W czasie wojny straci³a mê¿a,
na Sybirze wykonywa³a ró¿ne prace.
W 1988 roku z mam¹ by³o naprawdê
krucho, my�la³am, ¿e nie dowiozê jej
do Lubina. By³a ciê¿ko chora, a tu na
trasie Wroc³aw � Lubin odzyska³a
si³y, poprosi³a o kotleta i od¿y³a.

Anna Turym ju¿ nie wstaje z ³ó¿ka,
ma³o kiedy wypowiada jakie� s³owa.
Je�li mówi lub �piewa, to wy³¹cznie
po ukraiñsku.

� Widocznie wraca do ukraiñskich
korzeni, do lat dzieciñstwa � stwier-
dza Luba Sienkiewicz.

Anna Michalska

Lubininka Anna Turym skoñczy³a sto lat

Z ¿yczeniami dwustu lat

�Dwie�cie lat� pani Annie ¿yczy³ ka¿dy przyby³y na skromn¹ uroczysto�æ z okazji jej
setnych urodzin. Stulatk¹, Ann¹ Turym opiekuje siê jej córka, Luba Sienkiewicz
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Na blogu prezes Pietryszyn pisze nie tyl-
ko o sprawach dotycz¹cych Zag³êbia
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Lekarze przebadaj¹ bezp³atnie
s³uch noworodków i niemowlaków
z województwa dolno�l¹skiego. 15
lutego ruszy³a akcja �Mamo, chcê
Ciê us³yszeæ�, która potrwa do 15
kwietnia. Mog¹ w niej wzi¹æ udzia³
dzieci do 9. miesi¹ca ¿ycia, które na
oddziale noworodkowym nie prze-
sz³y pomy�lnie badania s³uchu. Na
badania mog¹ zg³osiæ swoje dzieci
równie¿ rodzice, którzy zauwa¿yli
u nich brak reakcji na d�wiêki.

� Impulsem do zorganizowania
akcji by³ raport opublikowany
przez Fundacjê Wielkiej Orkiestry
�wi¹tecznej Pomocy. Wynika z nie-
go, ¿e odsetek dzieci, które w la-
tach 2002-2006 otrzyma³y pomoc
laryngologiczn¹, jest ni¿szy ni¿
�rednia krajowa i wynosi jedynie
33 proc. � mówi Mateusz Wajda,
dyrektor Dolno�l¹skiego Centrum
Laryngologicznego we Wroc³awiu,
które zainicjowa³o akcjê. � Ponad-
to sami ju¿ wcze�niej zauwa¿yli-
�my, ¿e zapotrzebowanie na bada-
nia laryngologiczne jest du¿e.

Wynik Dolnego �l¹ska to trzeci
najgorszy rezultat w kraju. Rodzi-
ce na wizytê u specjalisty musz¹
czekaæ do kilku miesiêcy, co czê-
sto zmniejsza szansê dziecka na
normalne ¿ycie. A dziêki bada-
niom przesiewowym s³uchu mo¿-

na otrzymaæ pe³n¹ informacjê o
s³uchu dziecka.

Powszechne przesiewowe bada-
nia s³uchu na terenie ca³ego kraju
zaczêto przeprowadzaæ z inicjaty-
wy WO�P we wrze�niu 2002 r. Ob-
jête nimi zosta³y wszystkie nowo-
rodki. Dzieci, u których stwierdzo-
no mo¿liwo�æ wyst¹pienia zabu-
rzeñ, powinny trafiæ na oddzia³y
laryngologiczne.

Dziêki akcji �Mamo, chcê Ciê
us³yszeæ� przez dwa miesi¹ce ka¿-
dy rodziæ z Dolnego �l¹ska bêdzie
móg³ skorzystaæ z porad specjali-
sty i bezp³atnych badañ laryngolo-
gicznych. Nie potrzebuje do tego
¿adnego skierowania. Badanie jest
bezbolesne i nieinwazyjne. Je�li
bêdzie taka potrzeba, lekarze wy-
konaj¹ dodatkowo rozszerzon¹
diagnostykê s³uchu, równie¿ bez-
p³atnie.

� Radzimy, aby rodzice umówili
siê wcze�niej na wizytê telefonicz-
nie, ¿eby niepotrzebnie nie przy-
je¿d¿aæ. Nasi pracownicy poinfor-
muj¹, jak trzeba siê przygotowaæ
do badania i umówi¹ na konkret-
ny termin � dodaje dyrektor Waj-
da.

Na wizytê mo¿na siê umówiæ te-
lefonuj¹c pod numer (071) 323 63 00.

Marta Czachórska

Kolejne spotkanie zwi¹zków za-
wodowych z zarz¹dem KGHM nie
przynios³o oczekiwanego rozwi¹za-
nia. Zarz¹d podtrzyma³ ostatni¹ po-
zycjê 5-procentowej podwy¿ki, z
kolei zwi¹zkowcy nadal domagaj¹
siê ponad 15 procent wiêcej. Kolej-
ne rozmowy odbêd¹ siê w tym ty-
godniu.

Dotychczasowe spotkania przy-
nios³y jedynie ustalenie liczby skie-
rowañ pracowników na wczasy pro-
filaktyczne. Co do podwy¿ek, nadal
nie ma konkretnych ustaleñ.

� Zarz¹d podtrzyma³ swoj¹ propo-
zycjê. Na jej podstawie pracownicy
mieliby otrzymaæ oko³o 90 z³ pod-
wy¿ki. Nie mogli�my siê na to zgo-
dziæ, dlatego rozmowy zakoñczy³y
siê fiaskiem � wyja�nia Józef Czyczer-

ski, szef miedziowej �Solidarno�ci�.
Jako przyczynê tak ma³ych pod-

wy¿ek dla pracowników zarz¹d po-
daje z³¹ sytuacjê makroekono-
miczn¹. Prawdopodobnie rzeczy-
wist¹ przyczyn¹ s¹ zmiany w radzie
nadzorczej KGHM, które mia³y na-
st¹piæ na nadzwyczajnym walnym
zgromadzeniu akcjonariuszy, tu¿ po
spotkaniu zwi¹zkowców z przedsta-
wicielami w³adz KGHM. Konse-
kwencj¹ tego bêdzie prawdopodob-
nie zmiana w sk³adzie zarz¹du.

Byæ mo¿e nowy zarz¹d bêdzie w
stanie wypracowaæ wspólne stano-
wisko ze zwi¹zkowcami. Ma na to
czas do koñca lutego. Pó�niej zarz¹d
samodzielnie ustali wysoko�æ pod-
wy¿ek dla pracowników.

Mariola Samoticha

Rozmowy z zarz¹dem KGHM zakoñczone fiaskiem

Górnicy nadal
bez podwy¿ek

Bezp³atne badania s³uchu �Mamo, chcê Ciê us³yszeæ�

Poprawiaj¹ statystyki
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�Ka¿dy dostanie drobny upominek
i nikt nie wyjdzie z zawodów bez na-
grody. W organizacji imprezy wspi-
naczkowej pomogli nam miasto i inni
sponsorzy � mówi³ przed rozpoczê-
ciem zawodów Marcin Królak, prezes
Stowarzyszenia Mi³o�ników Gór z
Lubina. � Na pewno podczas kolej-
nych ferii ponownie zorganizujemy tê
imprezê. Jeste�my otwarci na dalsze
takie dzia³ania. Jedyny problem to to,
¿e nie mamy ¿adnej �ciany wspinacz-
kowej w mie�cie na okres zimowy, bo
Kielich s³u¿y nam jedynie w ciep³ych
miesi¹cach � podkre�la Marcin Królak.

Sposób na ferie
� Ferie zimowe trwaj¹, a na dworze

�niegu niestety nie ma ani trochê. Dla-
tego znale�li�my sposób, by atrakcyj-
nie spêdziæ wolny czas � mówi Pawe³
Sikora ze Stowarzyszenia Mi³o�ników
Gór z Lubina.

� Nie spodziewali�my siê takiego
zainteresowania zawodami. Brakuje
tylko uprzê¿y, a tak to dzieciaki bez
przerwy chcia³yby wchodziæ. My�le-
li�my o 30 osobach, a mamy ponad
setkê dzieciaków na sali � z zadowo-
leniem przyznaje Grzegorz Kraska ze
Stowarzyszenia Mi³o�ników Gór z
Lubina.

Na zawodach byli równie¿ przed-
stawiciele domu dziecka w �cinawie.
Dzieciaki przyjecha³y z Katarzyn¹ Fol-
dañsk¹, psycholog, i Rit¹ Jaworsk¹,
wychowawczyni¹.

� Nasi wychowankowie s¹ bardzo
szczê�liwi, chocia¿ na pocz¹tku siê

bali. A ju¿ po chwili trudno by³o ich
powstrzymaæ. Wspinaczka to dobry
sposób na spo¿ytkowanie energii. A¿
trudno uwierzyæ, ¿e na pocz¹tku dzie-
ci nie chcia³y w ogóle przyjechaæ � pod-
kre�laj¹ opiekunki z domu dziecka.

Jako przyk³ad
� Najpierw musia³y�my same daæ

przyk³ad dzieciom, by pokazaæ, ¿e
wspinanie nie jest takie straszne. Pierw-
sza wspina³a siê pani psycholog z
Domu Dziecka ze �cinawy. Je�li doj-
dzie do kolejnych zawodów wspinacz-
kowych, bêdziemy na sto procent �
zaznacza Rita Jaworska.

Dzieciaki nie kry³y rado�ci i bez
przerwy podchodzi³y do �ciany wspi-
naczkowej.

� Mia³em lêk wysoko�ci, na pocz¹t-
ku wstyd mi by³o, ¿e dziewczyny
wchodz¹ na �ciankê wspinaczkow¹, a
ja nie. Teraz idê na �cianê czwarty raz
� mówi 14-letni Przemek.

� Bardzo fajnie, ¿e co� takiego zor-
ganizowano dla nas. Po raz drugi bêdê
siê wspina³ i mam nadziejê, ¿e nie ostat-
ni � rado�nie odpowiada 8-letni Kac-
per z Lubina.

�Piêæ razy próbowa³em siê wspinaæ.
Najpierw bardzo siê ba³em, ale pan z
klubu przybi³ mi pi¹tkê i teraz jest le-
piej � u�miecha siê 11-letni Kacper.

Za rok kolejne
� Jest �wietna zabawa. Takie zawo-

dy mog³yby trwaæ kilka dni � zazna-
czaj¹ Ewelina i Natalia ze �cinawy.

� Tak naprawdê pomys³ narodzi³
siê ju¿ bardzo dawno temu. Dziecia-
kom równie¿ nale¿y siê jaka� przy-
jemno�æ. Mamy w planach zorgani-

Dzieciom z domów dziecka spodoba³y siê zawody wspinaczkowe

Dla ma³ych i du¿ych
Ponad setka dzieci z domów dziecka z powiatu lubiñskiego wspina³a siê 12 lutego w Szkole Podstawowej nr 14. Po raz pierwszy
zorganizowano dla nich zawody wspinaczkowe. Na imprezie byli obecni wychowankowie domów ze �cinawy, Sk³adowic,
Raszówki i Lubina. Oprócz nich w zawodach wziê³y udzia³ dzieci z lubiñskiego oratorium. Organizatorem i pomys³odawc¹
imprezy by³o Stowarzyszenie Mi³o�ników Gór z Lubina.

zowanie zawodów wspinaczko-
wych dla osób niepe³nosprawnych.
Nie chodzi nam o rywalizacjê �
stwierdza Pawe³ Kulpa ze Stowa-
rzyszenia Mi³o�ników Gór w Lubi-
nie. � Liczy siê przede wszystkim
dobra zabawa. W przysz³ym roku
postaramy siê powtórzyæ tê impre-
zê.

Stowarzyszenie Mi³o�ników Gór
organizowa³o ju¿ wcze�niej podob-
ne zawody wspinaczkowe, a istnie-
je od 1997 roku. W tej chwili nale¿y
do niego oko³o 100 osób. Na swoim
koncie ma m.in. organizacjê kilku

edycji Wspinaczkowego Pucharu
Polski, Mistrzostw Polski we Wspi-
naczce Sportowej, Ogólnopolskich
Mistrzostw Lubina o Puchar Prezy-
denta Miasta, a tak¿e rekreacyjne im-
prezy z okazji Dnia Dziecka i zawo-
dy dla uczniów szkó³ podstawo-
wych i gimnazjalnych. Stowarzysze-
nie dysponuje najwy¿sz¹ �cian¹
wspinaczkow¹ po³o¿on¹ na terenie
miasta � Kielichem.

Imprezê wspiera³a m.in. Fundacja
Polska Mied�, prezydent miasta Lu-
bina oraz Pañstwowa Wy¿sza Szko-
³a Zawodowa w Legnicy.

Stowarzyszenie Mi³o�ników Gór organizuje podobne imprezy ju¿ od jakiego� czasu,
jednak dzieci z okolicznych domów dziecka zaproszono po raz pierwszy

Anna Michalska
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Nowa elewacja i kolorowe wykoñ-
czenie kamieniczek w centrum mia-
sta stanowi ciekawe urozmaicenie
krajobrazu. Podwórko tych samych
kamieniczek nie jest ju¿ tak piêkne.
Stosy kartonowych pude³, foliowe
reklamówki, a nawet choinka, któr¹
kto� wyrzuci³ po Bo¿ym Narodzeniu
� to tylko niektóre ze �mieci szpec¹-
cych tamtejsze okolice.

Z pro�b¹ o interwencjê zwrócili siê
do nas u¿ytkownicy tamtejszych
pomieszczeñ biurowych.

� Gdzie s¹ w³a�ciciele tych kamie-
niczek? � pytaj¹ zbulwersowani. �
�mieci zaczynaj¹ ju¿ zarastaæ i wy-
gl¹da na to, ¿e nikomu to nie prze-
szkadza. Wchodz¹c do budynku tyl-
nymi drzwiami mamy spory pro-
blem, gdy¿ wokó³ porozrzucanych
jest mnóstwo �mieci. Choinka le¿a³a
na �rodku, sami j¹ przestawili�my,
poniewa¿ blokowa³a wjazd na par-
king.

Z pewno�ci¹ niejedna osoba zwró-
ci³a uwagê na nieporz¹dek tam pa-
nuj¹cy. Kilka dni temu na drzwiach
wej�ciowych do budynku od strony
podwórka pojawi³y siê komunikaty,
w których lokatorzy zajmuj¹cy tam-
tejsze biura s¹ proszeni o zachowa-
nie porz¹dku.

�Wa�ci ludu ¿yj¹cy w spo³eczno-
�ci kamienicznych ulic. Piszê do Was
z przyczyn, które mnie zasmucaj¹,
bo widzê, jak pozostawiacie �mieci
poza kontenerami. Zmuszony je-
stem napomnieæ, i¿ jest to proceder

Sk³adowane �mieci psuj¹ wizerunek okolicy

Nasza interwencja

� gdzie s¹ w³a�ciciele?

dalece niestosowny. Z owych przy-
czyn oraz maj¹c na uwadze dobro
ogó³u proszê o stosowanie siê do
przyjêtych norm obyczajowych. Do-
dam jeszcze na koniec, i¿ s³u¿by
MPO spó³ka z o.o. opró¿niaj¹ kon-
tenery zawsze w pi¹tek o godzinie 7
rano. Byæ mo¿e ta cenna informacja
pozwoli wspólnej sprawie doj�æ do
porozumienia na drodze pokojowej.
Dziêkujê� � napisa³ prawdopodob-
nie jeden z lokatorów.

Problem z uporz¹dkowaniem
tego terenu polega na tym, i¿ kamie-
niczki maj¹ kilku administratorów,
przez co trudno jest ustaliæ, na kim
spoczywa odpowiedzialno�æ za

utrzymanie porz¹dku na wspólnym
podwórku.

Okazuje siê te¿, ¿e administratorzy
nie znaj¹ tego tematu. Naszym telefo-
nem by³ zaskoczony Leszek Korale-
wicz, administrator czê�ci budynku.

� Pierwszy raz s³yszê o tego typu
problemie. Pierwszy raz te¿ zdarza siê
taka sytuacja � mówi Koralewicz. �
Tego typu spraw¹ powinny siê zaj¹æ
firmy Urbex i LSI, poniewa¿ to one w
zdecydowanej mierze s¹ zarz¹dcami.

Niestety mimo usilnych prób nie
uda³o nam siê skontaktowaæ z admi-
nistratorami, którzy mogliby odpo-
wiedzieæ, jak pomóc lokatorom.

MS

Sterta �mieci szpeci podwórko lubiñskiej kamieniczki w Rynku
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Firma ju¿ rozpoczê³a rozmowy z
potencjalnymi zainteresowanymi
nabyciem jej aktywów. Jednak jak
poinformowano nas w biurze praso-
wym BP Polska, jest za wcze�nie, aby
mówiæ o jakich� konkretach w tej
kwestii. BP deklaruje, ¿e jako firma
nadal bêdzie zaanga¿owana w rynek
bitumiczny w Polsce i chce kontynu-
owaæ dostawy produktu w podob-
nym jak dot¹d wymiarze.

� Decyzja o sprzeda¿y zak³adu
modyfikacji asfaltów w �cinawie
podyktowana jest wzglêdami eko-
nomicznymi i poprzedzona by³a
szczegó³ow¹ analiz¹ rentowno�ci
biznesu bitumicznego dla BP. Do-

Terminal bitumiczny w �cinawie do sprzeda¿y

Szukaj¹ kupca
BP Polska oficjalnie og³osi³o, ¿e chce sprzedaæ terminal bitumiczny w �cinawie i infrastrukturê
produkcyjn¹ w Polsce.

dam, ¿e BP nadal bêdzie dostarczaæ
produkt bitumiczny w Polsce, jedy-
nie nie bêdzie ju¿ w³a�cicielem za-
k³adu w �cinawie � wyja�nia Mag-
dalena Kandefer z Dzia³u Commu-
nication & External Affairs BP Pol-
ska.

Obecnie w terminalu bitumicz-
nym pracuje 14 osób. Jak zapewnia
BP Polska, po sprzeda¿y zak³adu
pozostan¹ oni zapewne na swoich
stanowiskach pracy.

� BP zamierza sprzedaæ zak³ad
wraz z personelem. Jeste�my prze-
konani, ¿e podmiot kupuj¹cy bêdzie
tak¹ opcj¹ zainteresowany szczegól-
nie, ¿e obecni pracownicy to wyso-
kiej klasy specjali�ci bran¿y bitu-
micznej � dodaje Magdalena Kande-
fer.

Marta Czachórska BP jest liderem w�ród zagranicz-
nych koncernów paliwowych w Pol-
sce. Prowadzi dzia³alno�æ w ramach
dzia³ów: stacji paliw, gazu p³ynne-
go, kart paliwowych, olejów, pro-
dukcji asfaltów i hurtu paliw. W Pol-
sce firma ta zatrudnia ponad 2500
osób. Na terenie wszystkich woje-
wództw pracuj¹ osoby odpowie-
dzialne za sprzeda¿ oraz dzia³ania
operacyjne stacji benzynowych. BP
posiada ponadto 3 rozlewnie gazu
p³ynnego oraz terminal bitumiczny
w �cinawie. BP Bitumen (dzia³ mo-
dyfikacji asfaltów) prowadzi w Pol-
sce dzia³alno�æ od 1996 roku. W swo-
jej dzia³alno�ci koncentruje siê na
ulepszaniu i sprzeda¿y drogowych
asfaltów modyfikowanych elasto-
merami termoplastycznymi.

6,2 mln z³ na realizacjê zadañ z
zakresu kultury fizycznej, sportu,
turystyki, ratownictwa górskiego i
wodnego na obecny rok przyzna³
zarz¹d województwa dolno�l¹skie-
go.

Na konkurs na zadania w zakre-
sie kultury fizycznej i sportu oraz
ratownictwa górskiego i wodnego
wp³ynê³y 343 oferty. Pozytywnie
rozpatrzono 161 ofert, negatywnie �
182. Na konkurs w zakresie turysty-
ki wys³ano za� 101 ofert, z czego za-
akceptowano 71, a odrzucono 30.

Pieni¹dze trafi¹ m.in. na organiza-
cjê szkoleñ sportowych dla dzieci i
m³odzie¿y oraz w klubach sporto-
wych, a tak¿e upowszechnianie spor-
tu w szko³ach, w �rodowisku akade-
mickim, wiejskim, jak równie¿ w�ród
osób niepe³nosprawnych (4 mln 370

tys. z³); na organizacjê XIV Ogólno-
polskiej Olimpiady w Sportach Ha-
lowych (800 tys. z³); na organizacjê na
Dolnym �l¹sku du¿ych i presti¿o-
wych imprez sportowych (769,5 tys.
z³); na upowszechnianie aktywnych
form turystyki, zw³aszcza w�ród
dzieci i m³odzie¿y (134,6 tys. z³); na
poprawê bezpieczeñstwa osób prze-
bywaj¹cych w górach (195 tys. z³); na
poprawê bezpieczeñstwa osób prze-
bywaj¹cych nad wod¹ (35 tys. z³).

Zadania, które zosta³y odrzucone
przez komisjê rozdzielaj¹c¹ pieni¹-
dze, zawiera³y braki formalne albo
nie otrzyma³y wystarczaj¹cej ilo�ci
punktów z powodu zbyt ma³ego za-
siêgu oddzia³ywania, braku sponso-
rów b¹d� niedok³adnie rozpisanego
bud¿etu.

Marta Czachórska

�rodki finansowe na kulturê fizyczn¹, sport, turystykê i ratownictwo

Województwo rozdziela pieni¹dze

Mi³oradzice wzbudzi³y zaintere-
sowanie wielu mediów, jednak nie
pojawi³ siê tu nikt, kto odpowiedzia³-
by na pytanie: czy miejsce wioski
rzeczywi�cie zajmie kopalnia?

Od kilku tygodni podlubiñskie
wioski s¹ na ustach wszystkich Po-
laków. Ze szczególnym uwzglêdnie-
niem mówi siê o Mi³oradzicach,
gdy¿ mieszkañcy tej miejscowo�ci
nie chc¹ siê zgodziæ, aby w miejsce
ich domów powsta³a kopalnia. Ich
protest przejawi³ siê w sporz¹dzeniu
listu do premiera Donalda Tuska.
Maj¹ nadziejê, ¿e w ten sposób bu-
dowy kopalni da siê unikn¹æ.

� Mieszkam tutaj ju¿ kilkadziesi¹t
lat, tutaj jest mój dom, a na cmenta-
rzu le¿¹ moi bliscy. Nie dam siê wy-
siedliæ � mówi z oburzeniem Nadzie-
ja Kuduk, jedna z mieszkanek.

Podobne opinie da siê us³yszeæ z
ust innych mieszkañców. Wszyscy
obawiaj¹ siê o swój los.

� Nie �piê w nocy, gdy¿ nie wiem,
co nas czeka. W telewizji ci¹gle
mówi¹ o tej kopalni, a nikt z rz¹dz¹-
cych nie przyjedzie do nas, ¿eby

wyja�niæ ca³¹ sytuacjê. Pytani przez
dziennikarzy, mówi¹, ¿e ta kopalnia
to jeszcze nie teraz i ¿eby siê nie
martwiæ. Ale jak tu siê nie martwiæ,
kiedy inni mówi¹, ¿e w internecie s¹
ju¿ zamieszczone jakie� plany � na-
rzeka jedna z kobiet.

Dotychczasowy szum medialny
sprawi³ jedynie, ¿e spad³a cena zie-
mi w okolicach, a ludzie obawiaj¹ siê
osiedlenia na tych terenach.

� Cena dzia³ek spad³a ju¿ o jakie�
tysi¹c z³otych za jeden ar. To dla nas
ogromne straty. Ponadto ciê¿ko te-

raz otrzymaæ pozwolenie na budo-
wê domu. S³ysza³em te¿ od znajo-
mej, ¿e zastanawia³a siê nad kupnem
domu w naszych okolicach, ale zre-
zygnowa³a � mówi jeden z lokalnych
przedsiêbiorców.

� Tak dalej byæ nie mo¿e. Kto�
musi w koñcu porozmawiaæ z lud�-
mi, bo choæ kopalni jeszcze nie ma,
to my ju¿ odczuwamy jej negatyw-
ne skutki. Nasz teren jest teraz ma³o
atrakcyjny i wci¹¿ nie wiemy, co da-
lej � dodaje so³tys wsi, Stanis³aw
Rzempowski.

Krewkarty, jak nazywaj¹ je hono-
rowi dawcy, bêd¹ oficjalnym doku-
mentem. Dot¹d, aby unikn¹æ bada-
nia, chory musia³ mieæ przy so-
bie wydruk z laborato-
rium, ksi¹¿eczkê
honorowego
dawcy krwi
albo odpo-
wiedni wpis w
dowodzie osobi-
stym. Ustna dekla-
racja czy breloczek
przy kluczach nie wy-
starcza³y. A jak twierdz¹
lekarze, po wypadku de-
cyduj¹ca dla ofiary jest pierw-
sza, tzw. z³ota godzina. To ona roz-
strzyga o szansach rannego na prze-
¿ycie i o czasie trwania dalszego le-
czenia. Tymczasem badanie serolo-
giczne, które ma na celu ustalenie
grupy krwi, mo¿e zaj¹æ nawet 30
minut.

Posiadanie plastikowej karty nie
jest obowi¹zkowe. Karta nie jest te¿

rozdawana bezp³atnie. Zap³acimy za
ni¹ 40, 50 z³otych. W cenie jest obo-
wi¹zkowe, podwójne badanie krwi.
O bezp³atne wydanie karty mog¹ siê

ubiegaæ jedynie ho-
norowi dawcy

krwi, którzy co

najmniej trzy razy oddali krew.
Krewkarty wydawane s¹ w na-

szym mie�cie ju¿ od pó³ roku. Ich
dystrybucj¹ zajmuje siê laborato-
rium Miedziowego Centrum Zdro-
wia. Od lipca karty bêdzie mo¿na te¿
wyrobiæ w stacji krwiodawstwa w
ZOZ-ie. Jak dot¹d oko³o 400 miesz-
kañców skorzysta³o z mo¿liwo�ci ich
posiadania. W ca³ym regionie krew-

karty posiada ju¿ oko³o 4500 osób.
� Zainteresowanie jest �rednie.

Prawdopodobnie wynika to z nie-
wiedzy mieszkañców. Mamy jednak
nadziejê, ¿e to siê zmieni � stwier-
dza Krystyna Bobe³a-Pleciñska, kie-
rowniczka laboratorium lubiñskiego

MCZ.
Jako argument po-

twierdzaj¹cy s³usz-
no�æ posiadania kar-
ty, kierownik labora-
torium wymienia
przede wszystkim
ich pomoc w rato-
waniu ludzkiego
¿ycia.

� Krewkarta jest
trwa³a i na pewno siê nie zniszczy,

dziêki czemu bêdzie s³u¿yæ za pew-
ny dokument potwierdzaj¹cy grupê
krwi. Jest to sensowny pomys³, któ-
ry u³atwi ¿ycie zarówno pracowni-
kom szpitala, jak i samym pacjentom
wykonuj¹cym ró¿ne zabiegi. Ponad-
to w sytuacjach zagro¿enia ¿ycia wy-
kluczy konieczno�æ wykonywania
badañ okre�laj¹cych grupê krwi �
dodaje Bobe³a-Pleciñska.

Czy karty z opisan¹ grup¹ krwi pomog¹ ratowaæ ludzkie ¿ycie?

Moda na krewkarty
Lekarze z Dolnego �l¹ska nie musz¹ ju¿ przed operacj¹ badaæ grupy krwi pacjenta. Wszystko
za spraw¹ plastikowej karty, podobnej do dowodu osobistego, na której zapisywana jest grupa
krwi. Dziêki niej skracaj¹ siê procedury, a nawet mo¿na uratowaæ ¿ycie. Karty wydawane s¹ ju¿
od kilku miesiêcy, jednak jak dot¹d w naszym regionie zainteresowanie nimi jest �rednie.

Mariola Samoticha

Co maj¹ z tego szumu medialnego...

S¹ na ustach wszystkich
Odwiedzi³a ich ju¿ ogólnopolska telewizja, byli przedstawiciele
lokalnej prasy, teraz przyszed³ czas na radio.

Mieszkañcy podlubiñskich miejscowo�ci nie chc¹ na swoich terenach kopalni, ich
g³o�ny sprzeciw wzbudzi³ zainteresowanie wielu mediów
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Mariola Samoticha

Ju¿ od marca nie bêdzie mo¿na
kupiæ w kiosku zwyk³ej zapalniczki,
poniewa¿ zakaza³a tego Komisja
Europejska. W sprzeda¿y dostêpne
bêd¹ jedynie zapalniczki ze specjal-
nymi zabezpieczeniami, czyli np. za-
trzaskami.

Zdaniem unijnych urzêdników, do-
stêpne na rynku zapalniczki s¹ zagro-
¿eniem dla dzieci. Komisja poda³a sta-
tystyki, z których wynika, ¿e co roku w
ca³ej Unii Europejskiej ginie oko³o 40
osób, co jest skutkiem tego, ¿e dziecko
bawi³o siê zapalniczk¹. Dlatego Komi-
sja Europejska ju¿ w ubieg³ym roku
podjê³a decyzjê o wycofaniu ze sprze-

Palacze bêd¹ musieli zmieniæ nawyki

Zapalniczki zakazane
da¿y zwyk³ych zapalniczek. Polska zo-
bowi¹za³a siê, ¿e dostosuje siê do tej
decyzji od 11 marca 2008 roku.

Zapalniczki bêd¹ musia³y byæ tak
skonstruowane, by pocieranie o krze-
mieñ by³o trudne nawet dla doros³ych,
co oznacza, ¿e ka¿da z zapalniczek bê-
dzie musia³a posiadaæ dodatkowe za-
bezpieczenia. Ponadto zapalniczki z
zabezpieczeniami nie bêd¹ mog³y przy-
pominaæ swym kszta³tem pistoletu,
butelki czy telefonu komórkowego,
gdy¿, jak twierdz¹ urzêdnicy unijni, za-
palniczki-gad¿ety to rzeczy, którymi
lubi¹ bawiæ siê dzieci.

Okazuje siê, ¿e Polska postanowi³a

wywi¹zaæ siê ze zobowi¹zania, gdy¿ w
kioskach, sklepach czy na stacjach ben-
zynowych, coraz czê�ciej sprzedawane
s¹ �ulepszone� zapalniczki.

� Ostatnio w kiosku sprzedali mi tak¹
zapalniczkê z zatrzaskiem i zastanawia-
³em siê, po co to komu potrzebne. To
chyba nie jest najlepszy pomys³, bo tylko
utrudnia ludziom ¿ycie. Mo¿e nied³ugo
urzêdnicy wprowadz¹ zakaz u¿ywania
no¿y kuchennych, bo przecie¿ zdarzaj¹ siê
wypadki przy ich u¿ywaniu. Moim zda-
niem trzeba po prostu lepiej pilnowaæ
dzieci, a nie wymy�laæ kolejne zakazy �
mówi lubinianin Pawe³ Kolasa.

Urz¹d Ochrony Konkurencji i Konsu-
mentów poinformowa³, ¿e ka¿dy, kto
wprowadzi na rynek zakazany produkt,
mo¿e otrzymaæ karê nawet do 100 ty-
siêcy z³otych.

Mariola Samoticha
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W ostatnim czasie po stronie stu-
dentów stan¹³ rzecznik praw obywa-
telskich Janusz Kochanowski. Byæ
mo¿e dziêki temu egzaminy po-
prawkowe nie bêd¹ obci¹¿aæ kiesze-
ni studenta.

Przeciêtny egzamin poprawkowy
kosztuje od 30 do 500 z³. W zwi¹zku
z tym zdarza siê, ¿e w roku student
zmuszony jest zap³aciæ za poprawki
nawet 1000 z³. Zdaniem rzecznika
praw obywatelskich, tego typu op³a-
ty mog¹ byæ nieuzasadnionym siê-
ganiem w³adz szkó³ do kieszeni stu-
denta.

Parlament Studentów RP odbiera
wiele telefonów ze skargami studen-
tów, którzy musz¹ p³aciæ za egzami-
ny poprawkowe. Szef parlamentu,
Leszek Cie�la, potwierdza, ¿e takie
op³aty s¹ nielegalne. Mimo to mini-
ster nauki, Barbara Kudrycka, nie
zajmuje w tej sprawie jednoznaczne-
go stanowiska. W publicznych wy-
st¹pieniach stwierdza, ¿e nie chce
byæ ko�ci¹ niezgody miêdzy studen-
tami a w³adzami uczelni. Byæ mo¿e
na zmianê jej stanowiska wp³ynie
pismo wystosowane przez rzeczni-
ka Kochanowskiego. Kudrycka
przyzna³a ju¿ nawet, ¿e zgadza siê z
opini¹ rzecznika praw obywatel-
skich, i¿ potrzebna jest bardziej pre-
cyzyjna regulacja tej sprawy.

Minister Kudrycka dodaje te¿, ¿e
zespó³ do spraw reformy szkolnic-
twa wy¿szego pracuje nad finanso-

waniem uczelni. Je�li nowe przepi-
sy zaka¿¹ p³atnych poprawek, wie-
le uczelni mo¿e popa�æ w k³opoty fi-
nansowe. Z takiego rozwi¹zania usa-
tysfakcjonowani byliby jednak stu-
denci.

� W koñcu kto� zrozumia³, ¿e p³at-
ne egzaminy to ju¿ przesada. P³aci-
my za studia, wiêc dlaczego mamy
dodatkowo p³aciæ za egzaminy. To
za du¿o jak na nasz¹ kieszeñ � po-
twierdzaj¹ zgodnie studenci zaocz-
ni.

Na szczê�cie uczelnie w naszym
regionie nie pobieraj¹ op³at za egza-
miny poprawkowe. P³atne s¹ jedy-
nie egzaminy warunkowe, co czêsto
jest mylone przez studentów.

Nieuzasadnione siêganie do kieszeni studentów byæ mo¿e ju¿
wkrótce siê skoñczy

Zmiany na wy¿szych
uczelniach
Przesz³o cztery lata trwa spór studentów z uczelniami
w kwestii wnoszenia op³at za egzaminy poprawkowe.

Zdaniem studentów uczelnie zbyt czê-
sto siêgaj¹ do ich kieszeni
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Mariola Samoticha

14 lutego lubiñska policja odzyska-
³a sprzêt, który zosta³ skradziony na
pocz¹tku ferii z I Liceum Ogólno-
kszta³c¹cego w Lubinie. Odnalezione
rzeczy to miêdzy innymi wideo, kom-
puter czy czajnik elektryczny.

� Nie s¹ to sprzêty bardzo kosz-
towne, nie maj¹ ogromnej warto�ci
materialnej, ale w wiêkszo�ci s³u¿y-
³y do celów dydaktycznych, bez nich
mieli�my utrudnion¹ pracê � mówi
Józef Marciniszyn, dyrektor I LO. �
Straci³em ju¿ nadziejê na odzyskanie
tych rzeczy. By³a to czwarta z kolei
kradzie¿ i bardzo siê cieszê, ¿e tym
razem ma szczê�liwe zakoñczenie.
Sprzêt, który otrzymali�my od na-
szych sponsorów, w koñcu wróci³ do
nas, a z³odzieje zostali zatrzymani.

Szko³a po czwartej z kolei kradzie-
¿y na pewno nale¿ycie zabezpieczy
siê przed z³odziejami.

� Mamy ochronê w szkole, planu-

jemy te¿ zamontowaæ monitoring
zewnêtrzny � stwierdza dyrektor
Marciniszyn. � Czêsto o incydentach,
które wydarzy³y siê na terenie szko-
³y, informuj¹ nas mieszkañcy pobli-
skich bloków. Jednak to nie odstra-
sza z³odziei. Po ¿mudnej pracy uda-
³o siê w koñcu odzyskaæ sprzêt i to
jest teraz najwa¿niejsze.

Tym razem na teren I LO w³amali
siê dwaj mê¿czy�ni i to oni ukradli
dydaktyczny sprzêt.

� Policjantom kryminalnym uda-
³o siê zatrzymaæ dwóch sprawców
kradzie¿y z w³amaniem. Sprawcy
maj¹ 28 i 24 lata, s¹ mieszkañcami
powiatu lubiñskiego � poinformo-
wa³ Jan Pociecha z Komendy Powia-
towej Policji w Lubinie.

Za kradzie¿e z w³amaniami mê¿-
czyznom grozi do 10 lat pozbawie-
nia wolno�ci.

Anna Michalska

Skradzione sprzêty wróci³y do w³a�ciciela

Do 10 lat
za kradzie¿ czajnika

Aspirant Jan Pociecha z lubiñskiej Komendy Powiatowej Policji odzyskany sprzêt
przekaza³ dyrektorowi I LO Józefowi Marciniszynowi
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Udzia³ w warsztatach umo¿liwi
m³odym osobom poznanie wielu
aspektów zawodu dziennikarza,
rzecznika prasowego czy specjalisty
public relations. Bezpo�redni kon-
takt z do�wiadczonymi dziennika-
rzami pozwoli te¿ na zaznajomienie
siê z kulisami tego zawodu.

Zajêcia prowadzone bêd¹ m.in.
przez autora �Telewizyjnych wiado-
mo�ci literackich� � profesora Stani-
s³awa Beresia, wieloletniego dzien-
nikarza �Gazety Wyborczej�, nomi-
nowanego do presti¿owej nagrody
dziennikarskiej Grand Press � redak-
tora Mariana Maciejewskiego, repor-
tera i dokumentalisty telewizyjnego,
laureata Dorocznej Polsko-Niemiec-
kiej Nagrody Dziennikarzy � redak-
tora Tomasza Orlicza. Z kolei dziêki
zajêciom ze specjalistami od mowy
cia³a oraz komunikacji miêdzyludz-
kiej bêdzie mo¿na poznaæ techniki
kreowania wizerunku.

Jury wyró¿ni te¿ jednego z
uczestników, który otrzyma tytu³
Najwiêkszej Indywidualno�ci
Warsztatów. Nagrod¹ bêdzie in-
deks umo¿liwiaj¹cy podjêcie bez-
p³atnej nauki na I roku studiów
dziennikarskich na lubiñskiej uczel-
ni.

Chêæ uczestnictwa w warsztatach
nale¿y zg³osiæ poprzez nades³anie
do 22 lutego wype³nionego formu-
larza zg³oszeniowego, dostêpnego
na stronie www.uzzm.pl.

Liczba wolnych miejsc na warsz-
tatach jest ograniczona. Z jednej

- 7 kwietnia od godz. 15 do 16.30,
przerwa, od godz. 16.45 do 18.15;

- 14 kwietnia od g odz. 15 do 16.30,
przerwa, od godz. 16.45 do 18.15.

Organizatorem warsztatów jest
Uczelnia Zawodowa Zag³êbia Mie-
dziowego pod patronatem prezy-
denta Lubina oraz Stowarzyszenie
Dziennikarzy Polskich i Polskie Sto-
warzyszenie Public Relations.

Mariola Samoticha

Rusza druga edycja Warsztatów Dziennikarskich i Public Relations

Bêd¹ uczyæ dziennikarstwa
Uczniowie szkó³ �rednich bêd¹ mieli mo¿liwo�æ sprawdzenia swoich umiejêtno�ci dziennikarskich. 3 marca rozpoczyna siê druga
edycja bezp³atnych warsztatów dziennikarskich. Zg³oszenia przyjmowane s¹ do 22 lutego.

Mariola Samoticha

szko³y mo¿e uczestniczyæ w nich
nie wiêcej ni¿ piêciu uczestników,
a o zakwalifikowaniu na warsztaty
decyduje kolejno�æ zg³oszeñ. O za-
kwalifikowaniu siê uczestnicy zo-
stan¹ poinformowani drog¹ e-ma-
ilow¹.

Wszyscy uczestnicy otrzymaj¹
certyfikaty potwierdzaj¹ce udzia³ w
warsztatach.

Zajêcia prowadzone bêd¹ wed³ug

nastêpuj¹cego harmonogramu:
- 3 marca (od godz. 14.40 do 19) �

godz. 14.40 rejestracja uczestników,
godz. 15 uroczyste otwarcie II edy-
cji Warsztatów Dziennikarskich i
Public Relations, zajêcia w grupach
do godz. 19;

- 10 marca od godz. 15 do 16.30,
przerwa, od godz. 16.45 do 18.15;

- 31 marca od godz. 15 do 16.30,
przerwa, od godz. 16.45 do 18.15;

Zesz³oroczny zwyciêzca warsztatów dziennikarskich
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� Najpro�ciej mówi¹c, dziêki EEG
Biofeedback mo¿na przeprowadziæ
trening fal mózgowych, aby popra-
wiæ efektywno�æ pracy mózgu �
wyja�nia Monika Kacprzyk z Porad-
ni Psychologiczno-Pedagogicznej.

Urz¹dzenie przedstawia na moni-
torze generowane przez mózg czêsto-
tliwo�ci fal, obrazuj¹c gotowo�æ mó-
zgu do uczenia siê, poziom lêku i kon-
centracji uwagi. Poprzez Biofeedback
mo¿na wzmocniæ po¿¹dane czêstotli-
wo�ci fal mózgowych i hamowaæ nie-
po¿¹dane, usprawniaj¹c funkcjono-
wanie mózgu, wp³ywaj¹c na popra-
wê koncentracji, zwiêkszaj¹c mo¿li-
wo�ci radzenia sobie ze stresem oraz
poprawiaj¹c samoocenê.

Æwicz¹ mózg, graj¹c
Dziecko trenuje na grach, które wy-

�wietlaj¹ siê na monitorze ustawionym
przed nim. Prowadzi na przyk³ad sa-
mochód, otwiera okno, lata na dywa-
nie, jedynie my�l¹c o tym.

� Ch³opcy najbardziej lubi¹ grê, w
której musz¹ utrzymaæ samochód po
prawej stronie ulicy � relacjonuje pani
Monika. � Taka sesja trwa oko³o 45
minut. Jest to bardzo du¿y wysi³ek
dla dziecka. Biofeedback stosowany
jest z powodzeniem w leczeniu zabu-
rzeñ neurologicznych, psychologicz-

nych i psychiatrycznych, przy zabu-
rzeniach koncentracji uwagi, proce-
sów uczenia siê, zaburzeniach rozwo-
ju psychomotorycznego wieku dzie-
ciêcego czy zachowania u dzieci. U¿y-
waj¹ go jednak równie¿ ludzie zdro-
wi, chc¹c podnie�æ swoj¹ koncentra-
cjê, m.in. sportowcy, biznesmeni,
uczniowie i studenci.

� Aby zauwa¿yæ pierwsze efekty,
potrzeba minimum dziesiêciu trenin-
gów dla ludzi zdrowych. U dzieci z
du¿ymi trudno�ciami do 50 sesji �
wyja�nia pani Monika. � Biofeedback
bardzo zwiêksza szanse dzieci, które
maj¹ na przyk³ad trudno�ci z koncen-
tracj¹, dysleksjê czy ADHD. Nie
wk³ada jednak wiedzy do g³owy, lecz
zwiêksza mo¿liwo�ci percepcyjne.

Pomog³a fundacja
Poradnia Psychologiczno-Pedago-

giczna w Lubinie Biofeedback zaku-
pi³a dziêki pomocy Fundacji Polska
Mied�. Urz¹dzenie to sk³ada siê z
komputera kontroluj¹cego przebieg
zajêæ, wyposa¿onego w specjalistycz-
ne oprogramowanie i urz¹dzenia tech-
nicznego umo¿liwiaj¹cego prowadze-
nie terapii, drukarki, a tak¿e drugiego
monitora LCD przeznaczonego dla
osoby bior¹cej udzia³ w zajêciach.

Lecz¹ przy pomocy sprzêtu, który kiedy� s³u¿y³ NASA

Trening mózgu
Na takim sprzêcie æwiczyli kosmonauci z NASA oraz swoje
zdolno�ci koncentracji rozwija³ Adam Ma³ysz. Teraz EEG
Biofeedback s³u¿y równie¿ lubiñskim dzieciom i m³odzie¿y
w Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Lubinie.

Monika Kacprzyk z Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Lubinie od niedawna pracuje na Biofeedback
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Poradnia korzysta z Biofeedbacku
od niedawna. W tym celu trzeba by³o
stworzyæ i przystosowaæ odpowied-
ni gabinet.

Dla wszystkich
� W gabinecie, w którym przepro-

wadzane jest taki trening, musz¹
panowaæ odpowiednie warunki. Ba-
danego nie mo¿e nic rozpraszaæ �
mówi pani Monika.

� Ja sama, aby móc prowadziæ ba-
dania Biofeedbackiem musia³am
przej�æ specjalne szkolenie. Nadal
zreszt¹ siê dokszta³cam, je¿d¿¹c na
zajêcia praktyczne do Wroc³awia.

W naszym regionie takie urz¹-
dzenie mia³y jedynie Zespó³ Szkó³
Specjalnych oraz Zespó³ Szkó³ In-
tegracyjnych, ale u¿ywa³ ich tylko
na swoje potrzeby. Teraz mog¹ z
niego korzystaæ dzieci z ca³ego
miasta.

Marta Czachórska
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� Trzeba by³o uzyskaæ zgodê na
sprzeda¿ cegie³ek, Centrum Kultu-
ry Muza u¿yczy³o nam salê na wy-
stêpy. Naprawdê by³o du¿o starañ,
by dosz³o do koncertu � mówi
Agnieszka Winiarska, jedna z orga-
nizatorek imprezy charytatywnej dla
Rodzinnego Domu Dziecka w Sk³a-
dowicach.

Oprócz tego liceali�ci II LO prê¿-
nie dzia³aj¹ z wolontariatem, poma-
gaj¹ osobom niepe³nosprawnym.
Ostatnio uczestniczyli w organizacji
balu dla niepe³nosprawnych w Le-
gnicy. Uczniowie pomagaj¹ równie¿
w nauce dzieciom z rodzin potrze-
buj¹cych. Ale to nie jedyne sukcesy
uczniów II Liceum Ogólnokszta³c¹-
cego.

Nauka i wolontariat
� Moi uczniowie rozs³awiaj¹ II LO

na polu nauki � z dum¹ dodaje Jo-
lanta Dubiñska, dyrektorka tej szko-
³y. � A s¹ to nastêpuj¹cy uczniowie:
z fizyki Krzysztof Biaduñ i Bartosz
Kolasa na IV Otwartym Konkursie
Fizycznym we Wroc³awiu, Bartosz
Kolasa równie¿ zakwalifikowa³ siê
do etapu okrêgowego w Olimpiada
Fizycznej; z matematyki, Maraton
Matematyczny na Uniwersytecie
Wroc³awskim, w finale znalaz³o siê
9 uczniów (Pawe³ Pitera, Piotr Barañ-
ski, Bartosz Kolasa, Jan Kulczycki,
Karol Kowalski, Jakub Stêpieñ, Ka-
sia Pietras, Adam Dylewicz, Karol
Pieni¹¿ek); z chemii Bartosz Kolasa
przeszed³ etap teoretyczny w 2. eta-
pie Okrêgowej Olimpiady Chemicz-

nej (czekamy na wyniki po etapie
laboratorium); z jêzyka francuskie-
go � Miko³ajkowe Dyktando z Jêzy-
ka Francuskiego w Gliwicach (kon-
kurs ogólnopolski) � Dorota Czer-
wiñska 1. miejsce, Agnieszka Rackie-
wicz 2.miejsce. To zaledwie te naj-
bardziej znacz¹ce osi¹gniêcia. Na
koncie mamy jeszcze sporo sukce-
sów miêdzyszkolnych, powiato-
wych, miejskich, zwi¹zanych z dy-
daktyk¹, ale tak¿e sportowych �
wymienia dyrektorka II Liceum
Ogólnokszta³c¹cego. � M³odzie¿ jest
aktywna, a do tego bardzo ambitna.

Zas³uga nauczycieli
Do sukcesu z pewno�ci¹ nie do-

Uczniowie z II LO odnosz¹ sukcesy nie tylko w nauce

�wietne wyniki licealistów
S¹ m³odzi, zdolni i bardzo wra¿liwi � mowa o uczniach II Liceum Ogólnokszta³c¹cego w Lubinie. Przed tygodniem po raz drugi
zorganizowali koncert charytatywny na rzecz wychowanków domu dziecka. Tym razem zbierali pieni¹dze na Rodzinny Dom
Dziecka w Sk³adowicach. Zebrali przesz³o 2 tysi¹ce z³otych.

¿ank¹ Agnieszk¹ Rackiewicz s¹
zwolnione z matury z jêzyka polskie-
go. Obie uczennice chodz¹ dopiero
do drugiej klasy.

� Dos³ownie tydzieñ temu zakwa-
lifikowa³am siê do Ogólnopolskiej
Olimpiady z Jêzyka Polskiego. Dziê-
ki temu jestem zwolniona z matury
z tego przedmiotu. Ale na tym nie
poprzestajê, zakwalifikowa³am siê
do regionalnego etapu Olimpiady z
Jêzyka Fancuskiego, jak równie¿
Olimpiady o Polsce i Wiedzy o �wie-
cie Wspó³czesnym. Mam kilka suk-
cesów matematycznych, bo w³a�nie
z matematyki bêdê zdawa³a maturê
� zdradza Agnieszka Rackiewicz. �
Po szkole pójdê na pewno na dwa
kierunki studiów, ale o szczegó³ach
nie chcia³abym mówiæ.

Zami³owanie do matematyki
Agnieszkê Rackiewicz przygoto-

wywa³a do Olimpiady z Jêzyka Pol-
skiego Ewelina Majerczak, polonist-
ka II Liceum Ogólnokszta³c¹cego.

� Pracuje nam siê bardzo przyjem-
nie. Agnieszka jest osob¹ dojrza³¹, do
tego wymaga ode mnie wyj¹tkowej
wiedzy. Ciekawo�æ polega na tym,
¿e uczennica jest humanistk¹ ze spo-
rym zami³owaniem do matematyki.
To znaczy trzeba byæ zgodnym, spój-
nym i logicznym w pracy, wtedy
Agnieszka jest zadowolona � wyja-
�nia Ewelina Majerczak. � Na pew-
no poprzez sukcesy Agnieszki kole-
dzy sympatycznie jej zazdroszcz¹ i
maj¹ przyk³ad, ¿e warto trochê siê
wysiliæ i popracowaæ.

To jedynie wycinek sukcesów, ja-
kie maj¹ na swoim koncie lubiñscy
liceali�ci.

Anna Michalska

Agnieszkê Rackiewicz przygotowywa³a do Olimpiady z Jêzyka Polskiego Ewelina
Majerczak, polonistka II Liceum Ogólnokszta³c¹cego

An
na

M
ich

al
sk

a
sz³oby tak szybko, gdyby nie ciê¿ka
praca nauczycieli II Liceum Ogólno-
kszta³c¹cego.

� Oczywi�cie najpierw trzeba roz-
poznaæ umiejêtno�ci ucznia i na szczê-
�cie z Ani¹ Grêd¹ nie by³o takiego pro-
blemu � mówi Gra¿yna Sztukiecka,
nauczycielka jêzyka polskiego w II LO.
� Po jej pracy wiedzia³am, ¿e zosta³a
�wietnie przygotowana przez po-
przednich polonistów. Mia³am wiêc
u³atwione zadanie. Musia³am zachê-
ciæ i zmobilizowaæ uczennicê, a reszta
nale¿a³a do Ani. To naprawdê bardzo
du¿o samodzielnej pracy. Bez pasji do
jêzyka polskiego, nic nie mo¿na by
by³o zrobiæ.

Ania Grêda razem ze swoj¹ kole-

Szykuj¹ siê kolejne zmiany w syste-
mie edukacji. Po sze�ciolatkach, które
prawdopodobnie wcze�niej rozpoczn¹
edukacjê, czas na licealistów.

Minister edukacji Katarzyna Hall za-
powiedzia³a, ¿e reorganizacji ulegnie
system nauki w liceach. Proponowane
zmiany zak³adaj¹, ¿e pierwsza klasa bê-
dzie ogólnokszta³c¹ca, a nastêpne profi-
lowane, tak ¿eby uczeñ mia³ wiêcej cza-
su na naukê przedmiotów maturalnych.
Dotychczasowy program nauki stoso-
wany w liceach zak³ada³ wprawdzie, ¿e
klasy by³y profilowane, jednak w prak-
tyce uczniowie kontynuowali naukê
wielu przedmiotów przez ca³e liceum.
Przyk³adowo, uczeñ pragn¹cy w prak-
tyce studiowaæ na politechnice i wybie-
raj¹cy profil matematyczno-fizyczny w
liceum, przez trzy lata uczy siê i fizyki, i
historii. Po zmianie ma byæ tak, ¿e je�li
ju¿ w drugiej klasie zdecyduje, ¿e wy-
biera przedmioty �cis³e, to bêdzie móg³
historiê zakoñczyæ na poziomie podsta-
wowym. Dziêki temu przez d³u¿szy czas
skupi siê na nauce fizyki.

Minister Hall przyznaje, ¿e nie da

Nast¹pi¹ zmiany w publicznych liceach ogólnokszta³c¹cych

Rewolucja w liceum
siê nauczyæ wszystkiego. Lepiej wy-
braæ wiêc parê przedmiotów i nauczyæ
ich dobrze. Zmiany maj¹ te¿ pozytyw-
nie wp³yn¹æ na poziom edukacji na
uczelniach wy¿szych, poniewa¿ stu-
denci skupi¹ siê na nauce przedmio-
tów, którymi rzeczywi�cie s¹ zainte-
resowani.

Pomys³ przypad³ do gustu liceali-
stom.

� W koñcu kto� u�wiadomi³ sobie,
¿e nikt nie jest wszechstronnie uzdol-
niony. Dziêki temu bêdzie mo¿na sku-
piæ siê na nauce przedmiotów, które
naprawdê nas interesuj¹. Pozosta³e
przedmioty nie bêd¹ za� obni¿aæ �red-
niej � mówi Kasia Nowaczek, licealist-
ka.

� To dobry pomys³, bo dziêki temu
bêdzie siê kszta³ciæ fachowców z kon-
kretnych dziedzin, a nie specjalistów
od wszystkiego, czyli od niczego � do-
daje Tomasz Kozio³, student matema-
tyki.

Proponowane zmiany maj¹ wej�æ w
¿ycie w 2012 roku.

Mariola Samoticha

Biskupi polscy wnioskuj¹, aby jed-
nym z przedmiotów maturalnych by³a
religia. Pomys³ budzi liczne kontrower-
sje. 13 lutego w tej sprawie odby³o siê
spotkanie przedstawicieli Ko�cio³a z
rz¹dem.

Religia jako przedmiot dodatkowy
zosta³a wprowadzona do szkó³ w la-
tach 90. Z biegiem lat jej miejsce zaczê³a
zajmowaæ etyka, gdy¿ coraz wiêcej
uczniów sprzeciwia³o siê uczestnicze-
niu w zajêciach religii. Ostatnio bisku-
pi postanowili pój�æ krok dalej i wpro-
wadziæ religiê jako jeden z przedmio-
tów na maturê.

Spotkanie z rz¹dem opiera³o siê je-
dynie na wymianie pogl¹dów dwóch
stron. Choæ komunikaty by³y lakonicz-
ne, to eksperci od edukacji nie maj¹
w¹tpliwo�ci, ¿e matura z religii staje

Kolejna rewolucja w systemie edukacji

Religia na maturze?
siê coraz bardziej realna. Przekonuj¹
o tym biskupi, dla których najwa¿niej-
sze by³o, ¿e po zakoñczonym spotka-
niu nie us³yszeli �nie� ze strony mini-
ster edukacji Katarzyny Hall. Hall
podkre�la³a, ¿e wprowadzenie egza-
minu maturalnego z religii, wymaga-
³oby pewnych zmian prawnych. Za
przygotowanie matury mia³aby odpo-
wiadaæ strona ko�cielna.

Ko�ció³ zapewnia, ¿e ju¿ wkrótce w
dwóch diecezjach zostanie przeprowa-
dzona pilota¿owa matura próbna z re-
ligii. Jako argumenty potwierdzaj¹ce
s³uszno�æ pomys³u, biskupi podaj¹, i¿
matura z religii jest wa¿na dla uczelni
i wydzia³ów teologicznych, które w
oparciu o jej wyniki mog³yby przyjmo-
waæ na studia.

Mariola Samoticha
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> 22.02 PI¥TEK
12.00 > HARRY POTTER I ZAKON FENIKSA > USA/b.o./8, DS
14.15, 19.15, 21.00 > JUMPER > USA /12/14 i 16, SK
15.45, 17.30 > ALVIN I WIEWIÓRKI > USA/b.o./14 i 16, SK
16.00, 18.00, 20.00 > ROZMOWY NOC¥ > POL./15/14 i 16, DS
21.45 > INTERVIEW > USA/15/14 i 16, DS

> 23.02 SOBOTA
14.15, 17.30, 19.15, 21.15 > JUMPER > USA/12/14 i 16, SK
15.45 > ALVIN I WIEWIÓRKI > USA/b.o./14 i 16, SK
17.15 > ALVIN I WIEWIÓRKI > USA/b.o./14 i 16, DS
19.00, 21.00 > ROZMOWY NOC¥ > POL./15/14 i 16, SK
15.30, 23.00 > INTERVIEW > USA/15/14 i 16, DS

> 24.02 NIEDZIELA
14.15, 19.15, 21.00 > JUMPER > USA/12/14 i 16, SK
15.45, 17.30 > ALVIN I WIEWIÓRKI > USA/b.o./14 i 16, SK
16.00, 18.00, 20.00 > ROZMOWY NOC¥ >POL./15/14 i 16, DS
21.45 > INTERVIEW >USA/15/14 i 16, DS

> 25.02 PONIEDZIA£EK
14.15, 19.15, 21.00 > JUMPER > USA/12/14, SK
15.45, 17.30 > ALVIN I WIEWIÓRKI > USA/b.o./14, SK
16.00, 18.00, 20.00 > ROZMOWY NOC¥ > POL./15/14, DS
21.45 > INTERVIEW > USA/15/14, DS

> 26.02 WTOREK
14.15, 19.15, 21.00 > JUMPER > USA/12/14 i 16, SK
15.45, 17.30 > ALVIN I WIEWIÓRKI > USA/b.o./14 i 16, SK
16.00, 20.00 > ROZMOWY NOC¥ > POL./15/14 i 16, DS
21.45 > INTERVIEW > USA/15/14 i 16, DS
18.00 > DKF � DO CIEBIE, CZ£OWIEKU > SZW./15/10 i 25 K, DS

> 27.02 �RODA
14.15, 19.15, 21.00 > JUMPER > USA/12/14 i 16, SK
15.45, 17.30 > ALVIN I WIEWIÓRKI > USA/b.o./14 i 16, SK
16.00, 18.00, 20.00 > ROZMOWY NOC¥ > POL./15/14 i 16, DS
21.45 > INTERVIEW > USA/15/14 i 16, DS

> 28.02 CZWARTEK
14.15, 19.15, 21.00 > JUMPER > USA/12/14 i 16, SK

MA£A WIELKA MI£O�Æ
On jest wziêtym prawnikiem presti¿owej kancelarii w Kalifornii. Jego ¿ycie to jedna

wielka zabawa. Ona studiuje w Warszawie. Na wakacje wyje¿d¿a do Los Angeles,
gdzie pracuje jako kelnerka. Tam poznaje Iana. Spêdzaj¹ razem noc. Ale tylko jedn¹.
Ian przylatuje do Warszawy i odkrywa, ¿e zale¿y mu na niej coraz bardziej. Kiedy
jednak Joanna przypadkiem s³yszy telefoniczn¹ rozmowê Iana z jego dziewczyn¹ z
Kalifornii � wyrzuca go z domu. Ian wraca do Los Angeles. Okazuje siê, ¿e lec¹c do
Polski zaniedba³ sprawy zawodowe. Traci pracê. Czekaj¹ go k³opoty finansowe, kon-
trola FBI...

Re¿. £ukasz Karwowski. Wyst. Agnieszka Grochowska, Joshua Leonard. Polska
2008, 107 min, od lat 15

Kalendarium
imprez

Dolno�l¹ski Przegl¹d Piosenki Poetyckiej i Poezji �piewanej �Cichosza�
23 lutego > godz. 14.30 przes³uchania konkursowe (wstêp wolny)

> godz. 20.00 koncert go�cia przegl¹du: Basi Stêpniak-Wilk oraz wystêp
laureatów przegl¹du, Klub �Pod Muzami�, bilety 15 z³ (w dniu koncertu 20 z³)

23 lutego >
godz. 14.30 i 20.00
Dolno�l¹ski Przegl¹d Piosenki
Poetyckiej i Poezji �piewanej
�Cichosza�, przes³uchania kon-
kursowe, Klub �Pod Muzami�,
wstêp wolny
koncert go�cia przegl¹du: Basi
Stêpniak-Wilk oraz wystêp lau-
reatów przegl¹du, Klub �Pod
Muzami�, bilety 15 z³ (w dniu
koncertu 20 z³)

26 lutego >
godz. 18.30
LuPA Lubiñskie Prezentacje
Artystyczne
Klub �Pod Muzami�,
wstêp wolny

26 lutego >
godz. 20.00
Jazz zeSPO£EM
� One, Two, Trio
Klub �Pod Muzami�,
wstêp wolny

28 lutego >
godz. 19.00
Koncert zespo³u
Przyjaciele Stefana
Klub �Pod Muzami�,
bilety10 z³
(w dniu koncertu 15 z³)

29 lutego >
godz. 18.00
Spotkania z Lud�mi Gór
�Tryptyk himalajski�
� Piotr Morawski
organizator Klub Górski
�Problem�
Klub �Pod Muzami�,
wstêp wolny

29 lutego >
godz. 20.30
Etniczny Weekend Pod Muza-
mi: Trottel (Wêgry) & Room On
Moon (Polska)
Klub �Pod Muzami�,
bilety 10 z³
(w dniu koncertu 12 z³)

15.45, 17.30 > ALVIN I WIEWIÓRKI > USA/b.o./14 i 16, SK
16.00, 18.00, 20.00 > ROZMOWY NOC¥ > POL./15/14 i 16, DS
21.45 > INTERVIEW > USA/15/14 i 16, DS

> 29.02 PI¥TEK
15.30, 17.15, 20.45 > ROZMOWY NOC¥ > POL./15/14 i 16, SK
16.15 > STEP UP 2 � PREMIERA > USA/12/14 i 16, DS
18.00, 20.00 > MA£A WIELKA MI£O�Æ � PREMIERA >POL./15/14 i 16, DS
19.00 > STEP UP 2 > USA/12/14 i 16, SK

> 1.03 SOBOTA
15.30, 17.15, 20.45 > ROZMOWY NOC¥ > POL./15/14 i 16, SK
16.15 > STEP UP 2 > USA/12/14 i 16, DS
18.00, 20.00 > MA£A WIELKA MI£O�Æ > POL./15/14 i 16, DS
19.00 > STEP UP 2 > USA/12/14 i 16, SK

> 2.03 NIEDZIELA
15.30, 17.15, 20.45 > ROZMOWY NOC¥ > POL./15/14 i 16, SK
16.15 > STEP UP 2 > USA/12/14 i 16, DS
18.00, 20.00 > MA£A WIELKA MI£O�Æ > POL./15/14 i 16, DS
19.00 > STEP UP 2 > USA/12/14 i 16, SK

Dojrzewalnia Ró¿ O�rodek Roz-
woju Osobistego po raz 14. zaprasza
kobiety z ca³ej Polski na Ogólnopol-
ski Rozwojowo-Rozrywkowy Festi-
wal Progressteron. Warsztaty, wy-
k³ady i prezentacje, które odbêd¹ siê
w ramach festiwalu, bêd¹ doskona³¹
okazj¹, by znale�æ odpowiedzi na
wiele istotnych pytañ, które zadaj¹
sobie kobiety.

Od 7 do 9 marca Centrum Kultu-
ry �Muza� zaprasza wszystkie ko-
biety, które poszukuj¹ drogi do sie-
bie i sposobu na to, aby �wiadomie
tworzyæ swoje ¿ycie i wp³ywaæ na
nie. Ponad 40 warsztatów zosta³o po-
dzielonych na 8 kategorii: psycho-
edukacja (m.in. �Stañ siê kobiet¹
sukcesu�, �Z³o�æ � przyjaciel czy
wróg�, �Kurs podejmowania decy-
zji�, �Oswajanie stresu�), dzia³anie
(�Jak efektywnie zarz¹dzaæ czasem�,
�Marzenia siê spe³niaj¹�), samoobro-
na, praca z cia³em (joga, medytacja,
moc oddechu), muzyka (warsztaty
gry na bêbnach i congach, warszta-
ty �piewu i pracy z g³osem), plasty-
ka (warsztat robienia kartek, macra-
me � brazylijska bi¿uteria, batikowe
pisanki), taniec (tañce latynoamery-
kañskie, taniec brzucha, japoñski ta-
niec Butoh) i twórczo�æ (gobeliny,
warsztaty fotografii, warsztaty te-
atralne).

Jednymi z zajêæ najwy¿ej ocenio-
nych przez uczestniczki poprzednich
edycji Progressteronu s¹ warsztaty
pracy z g³osem �Chcê i mogê �pie-
waæ�. Bior¹ce w nich udzia³ kobiety

XIV Rozwojowo-Rozrywkowy Festiwal dla Kobiet Progressteron

Dla kobiet, o kobietach, z kobietami

wzbogacaj¹ swoje do�wiadczenia
zwi¹zane z oddychaniem i u¿ywa-
niem g³osu oraz rozwijaj¹ umiejêtno-
�ci krzyku i �piewu. S¹ to warsztaty
zabawy i æwiczenia ruchowo-g³oso-
we z uruchamianiem ca³ego cia³a oraz
nauka prostych i piêknych pie�ni z
wybranej tradycji s³owiañskiej lub
�redniowiecznych kanonów.

Istnieje mo¿liwo�æ rezerwacji po-
jedynczych zajêæ. Szczegó³owy pro-
gram (data, godzina, odp³atno�æ)

Jak spe³niaæ doros³e marzenia? Gdzie szukaæ wsparcia? Jak dbaæ o swoje potrzeby? Jak
zrozumieæ osoby, na których nam zale¿y? Co zrobiæ, by poczuæ siê dobrze ze sob¹, w swoim
ciele, w tañcu? Jak odkryæ swoje zasoby i pasjê? Jak stworzyæ autentyczne porozumienie miêdzy
kobietami i mê¿czyznami?

znajduje siê na stronach www.ckmu-
za.pl oraz www.dojrzewalnia.pl.
Rezerwacji mo¿na dokonaæ na stro-
nie www.dojrzewalnia.pl lub osobi-
�cie w CK �Muza� (od poniedzia³ku
do pi¹tku, w godz. 8.00-18.00, w po-
koju nr 20). Organizatorem XIV Roz-
wojowo-Rozrywkowego Festiwalu
dla Kobiet Progressteron jest Dojrze-
walnia Ró¿ oraz JML Jaromir £añ-
ski (Organizator Lokalny we Wroc³a-
wiu).

Beata Kurpiñska
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�Pierwsza noc przypomina mi zi-
mowe wyprawy. Namiot trzêsie siê
spazmatycznie, szron leci na gêbê.
Zak³adam s³uchawki na uszy i przy
koj¹cych d�wiêkach Sex Pistols za-
sypiam. Graj¹ znacznie spokojniej
ni¿ ³opot tropiku na wietrze. Prze-
staje padaæ do wieczora � codzien-
ne torowanie od nowa. Szybko siê
do tego przyzwyczajamy. Wedle sta-
rej zasady, ¿e nigdy nie jest tak, ¿eby
nie mog³o byæ gorzej...� � tak Piotr
Morawski wspomina rozpoczêcie
swojej górskiej przygody, której
nada³ nazwê �Tryptyk himalajski�.

W ramach Spotkañ z Lud�mi Gór,
które cyklicznie odbywaj¹ siê w Cen-
trum Kultury �Muza�, himalaista
opowie o wej�ciu na Cho Oyu (8201)

Spotkania z Lud�mi Gór

Na dachu �wiata
w Tybecie, zdobyciu Annapurny
(8091) oraz wyprawie do Pakistanu
na Broad Peak (8047), czyli na Balto-
ro � jeden z najpiêkniejszych lodow-
ców �wiata.

Piotr Morawski wspina siê od po-
nad 10 lat. Bra³ udzia³ w wielu wypra-
wach w Himalaje i Karakorum, tak¿e
zimowych. Jako pierwszy cz³owiek
zdoby³ zim¹ o�miotysiêcznik Shisha
Pangma. Niedawno wróci³ ze swoje-
go pierwszego samodzielnego projek-
tu � Nanga Parbat i zachodnia �ciana
K2. Kolejny sezon to dalsze wyzwa-
nia � 10 marca rusza wyprawa na Ama
Dablam, potem na himalaistów czeka
Annapurna, a na pocz¹tku czerwca
ruszaj¹ do Karakorum.

Beata Kurpiñska

�Gdy arty�ci graj¹ w sposób po-
rywaj¹cy, to wtedy burz¹ siê �cia-
ny, mury, pêkaj¹ serca, a widzowie
dostaj¹ sza³u i to siê zdarzy³o tutaj.
To nie jest Zakopower ani Golec
uOrkiestra � zespo³y imituj¹ce co�,
¿eby siê przypodobaæ szerokiej wi-
downi. To jest zespó³, który gra
swoj¹ muzykê� � tak po jednym z
koncertów ̄ ywio³aka wypowiedzia³
siê Zbigniew Ho³dys i jest to z pew-
no�ci¹ zachêta, aby 1 marca w Klu-
bie �Pod Muzami� pos³uchaæ muzy-
ków na ¿ywo.

Zespó³ powsta³ 3 lata temu jako
duet: Robert Jaworski � graj¹cy
wcze�niej m.in. w ich troLe i Kapeli
ze Wsi Warszawa oraz Robert Wasi-
lewski � gitarzysta zespo³u Open
Folk. Z biegiem czasu do grupy do-
³¹czyli: Iza Byra, Anna Piotrowska i
Maciej Dymek.

Muzyka ̄ ywio³aka to wypadkowa
takich stylów muzycznych, jak folk,
punk, rockmetal, akustyczne trans-
techno czy drum�n�bass. Pojawiaj¹ siê
równie¿ elementy muzyki dub, chil-
lout czy ambient, a tak¿e brzmienia
zrekonstruowanych instrumentów
dawnych (lira korbowa, fidel rene-
sansowa, lutnia, flet, dudy, altówka).
Inspiracj¹ dla grupy s¹ ludowe poda-
nia, mity pogañskie i wierzenia

przedchrze�cijañskie. Sami muzycy
proponuj¹ dla swojej twórczo�ci na-
zwê �polska muzyka neoludowa�.

Zespó³ ma ju¿ na koncie kilka na-
gród: Grand Prix na najbardziej pre-
sti¿owym festiwalu muzyki folkowej
Nowa Tradycja w Warszawie, Grand
Prix na Miêdzynarodowym Festiwa-
lu Gry na Instrumentach Dawnych i
Byle Czym w Starogardzie Gdañskim
oraz I nagrodê w przegl¹dzie zespo-
³ów rockowych M³ode Wilki Rebelia
organizowanym przez warszawski
klub Stodo³a.

Beata Kurpiñska

¯ywio³ak na ¿ywo w Klubie �Pod Muzami�

Psychodeliczna �witezianka
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Irena Sendlerowa, dzia³aj¹ca w
organizacji ¯egota, podczas II woj-
ny �wiatowej uratowa³a 2,5 tys.
¿ydowskich dzieci z warszawskiego
getta. Ich prawdziwe nazwiska prze-
chowa³a w zakopanych w ziemi s³o-
ikach. Po wojnie kontynuowa³a pra-
cê spo³eczn¹ (m.in. w Polskim Czer-
wonym Krzy¿u, Wydziale Opieki
Spo³ecznej Urzêdu Miasta Warsza-
wy) oraz dydaktyczn¹ (w szkole pie-
lêgniarskiej).

Szukaj¹ pedagogów, którzy naprawiaj¹ �wiat

Nagroda dla wyj¹tkowych
nauczycieli
Uwa¿acie, ¿e który� z waszych nauczycieli jest wyj¹tkowy, uczy tolerancji i poszanowania
innych ludzi oraz inspiruje swoich uczniów do dzia³añ zgodnych z tymi zasadami? Je�li tak,
mo¿ecie zg³osiæ go do Nagrody im. Ireny Sendlerowej �Za naprawianie �wiata�. Zg³oszenia
kandydatów przyjmowane s¹ tylko do 23 lutego.

Ide¹ Nagrody im. Sendlerowej jest
uczczenie osoby patronki oraz pro-
pagowanie warto�ci i postaw, któ-
rym jest wierna.

Nagroda przyznawana jest na-
uczycielom szkó³ podstawowych i
ponadpodstawowych (w tym pry-
watnych i spo³ecznych). W tym
roku wrêczona zostanie ju¿ po raz
drugi. Zawsze otrzymywaæ j¹ bê-
dzie dwóch nauczycieli � jeden z
Polski i jeden z USA. Ka¿dy z lau-
reatów otrzyma po 10 tys. dolarów.
Inicjatorami nagrody s¹ Stowarzy-
szenie Dzieci Holocaustu w Polsce

oraz amerykañska Fundacja Life in
a Jar. Partnerem Nagrody jest Fun-
dacja Centrum Edukacji Obywatel-
skiej.

Zg³oszenia kandydatów mo¿na
wysy³aæ na adres Fundacja Centrum
Edukacji Obywatelskiej, ul. No-
akowskiego 10/1, 00-666 Warszawa.
Formularz zg³oszeniowy i regulamin
nagrody znajduj¹ siê na stronie
www.ceo.org.pl. Dodatkowych infor-
macji w Centrum Edukacji Obywatel-
skiej udziela: Katarzyna Grubek, tel.
022 622 00 89 wew. 107, e-mail:
nagrodasendlerowej@ceo.org.pl.

Marta Czachórska

Budowê boisk w ka¿dej gminie na
Euro 2012 zapowiedzia³ w swoim
expose premier Donald Tusk. Program
zak³ada budowê kompleksów dwóch
boisk � pi³karskiego i wielofunkcyjne-
go, a tak¿e powstanie budynku sani-
tarno-szatniowego i ewentualnie pla-
cu zabaw. Wszystko to na powierzch-
ni 3 tys. metrów kwadratowych.

Wstêpny koszt budowy takiego
kompleksu to ok. 1 mln z³. Program

bêdzie w 1/3 finansowany przez Mi-
nisterstwo Sportu i Turystyki, w 1/3
przez marsza³ków, w 1/3 przez sa-
morz¹dy. Lista gmin, które w tym
roku przyst¹pi¹ do programu, jest ju¿
gotowa. Chêtnych zbierali marsza³-
kowie województw. W Lubinie rów-
nie¿ prawdopodobnie powstanie
nowe boisko w ramach programu
�Moje boisko Orlik 2012�.

� Tak, zg³osili�my siê do programu,
a teren zaproponowany przez nas
mie�ci siê miêdzy ulic¹ Kiliñskiego a
Paderewskiego � mówi Krzysztof

Maj, rzecznik Urzêdu Miejskiego. �
Mamy nadziejê, ¿e uda nam siê po-
zyskaæ dofinansowanie z programu
�Moje boisko Orlik 2012� � podkre-
�la Krzysztof Maj.

W wywiadzie dla jednego z ogól-
nopolskich dzienników Miros³aw
Drzewiecki, minister sportu i turysty-
ki, podkre�li³, ¿e nigdzie w Europie
tyle boisk siê na raz nie budowa³o.

� Ograniczeniem mo¿e siê okazaæ
to, ¿e chocia¿ s¹ pieni¹dze na ten cel,
firmy nie bêd¹ w stanie zbudowaæ
planowanej liczby boisk na czas �
mówi³ Miros³aw Drzewiecki.

Budowa boisk jest pierwszym eta-
pem programu. W drugim Minister-
stwo Sportu i Turystyki bêdzie wspie-
raæ samorz¹dy w realizowanych
przez nie programach zwi¹zanych z
upowszechnianiem sportu, zachêca-
niem dzieci do aktywnego trybu
¿ycia, poprzez ich wspó³finansowa-
nie. Oficjalny start programu zapla-
nowano na drug¹ po³owê lutego. Ju¿
w marcu gminy prawdopodobnie
zaczn¹ przetargi na boiska.

Lubin zg³osi³ siê do programu �Moje boisko Orlik 2012�

Nowe boiska
Prawie 400 gmin chce w tym roku rozpocz¹æ budowê boisk
w ramach programu �Moje boisko Orlik 2012�. Gminy przed
rozpoczêciem inwestycji maj¹ zagwarantowane uzyskanie
�rodków zarówno z ministerstwa, jak i urzêdów
marsza³kowskich.

Anna Michalska

W jednej z ogólnopolskich gazet
Ewa Sowiñska, rzecznik praw dziec-
ka, apeluje do ministra sprawiedliwo-
�ci o wprowadzenie ca³kowitego za-
kazu stosowania kar cielesnych
wobec dzieci. Idea jest s³uszna, a czy
mieszkañcy Lubina równie¿ s¹ za ca³-
kowitym zakazaniem dawania klap-
sów dzieciom?

� My�lê, ¿e w ¿adnym wypadku
nie powinno siê biæ dzieci. U nas w
przedszkolu nie stosuje siê kar ciele-
snych, nawet niewielkie klapsy nie
wchodz¹ w rachubê � zaznacza Ka-
tarzyna Kopeæ z Przedszkola nr 10 w
Lubinie.

� Delikatna forma skarcenia mog³a-
by zostaæ, ale generalnie jestem prze-
ciwnikiem kar cielesnych � mówi
Marcin Burmistrz z Warsztatów Te-
rapii Zajêciowej �Kameleon�. � U nas
nie stosuje siê klapsów i nie ma takiej
mo¿liwo�ci, ¿eby kto� kogo� tutaj bi³.
Stosujemy jedynie uwagi s³owne, a
je¿eli to nie poskutkuje, to rozmawia-
my z rodzicami.

� Jestem babci¹ i trudno mi wy-
obraziæ sobie tak¹ sytuacjê, ¿e bijê
dzieci. Klapsów nie ma u mnie nawet
w stosunku do cudzych dzieci. Ko-
cham dzieci i tylko zwracam im uwa-
gê, je¿eli s¹ niegrzeczne � wyja�nia
Juliana Budnal z M³odzie¿owego
Domu Kultury.

Wed³ug polskiego prawa, ju¿ teraz
przemoc wobec dzieci jest zabronio-
na. W artykule 40 mówi o tym kon-

stytucja. Dlaczego wiêc wprowadzaæ
zmiany?

� W ustawie zasadniczej brakuje
�cis³o�ci, co jest przemoc¹ w relacji ro-
dzic � dziecko. No i nie ma w niej
mowy o jakichkolwiek sankcjach, a te
musz¹ istnieæ � mówi gazecie Sowiñ-
ska.

Brak restrykcji za bicie dzieci wy-
rzucaj¹ Polsce komisarz praw cz³o-
wieka Rady Europy i Komitet Praw
Dziecka przy ONZ.

Ministerstwo Sprawiedliwo�ci ko-
mentuje apel Ewy Sowiñskiej krótko.

� Zapoznamy siê z tym stanowi-
skiem � mówi sêdzia S³awomir Ró-
¿ycki.

Tymczasem psychologowie ape-
luj¹, by zmian w prawie dokonaæ jak
najszybciej.

� Bo zaczyna siê od klapsa, a koñ-
czy na szpitalu � argumentuj¹.

Anna Michalska

Ze wzglêdu na du¿e zaintereso-
wanie i pro�by kibiców przed³u¿o-
no g³osowanie czytelników w 35.
Plebiscycie Sportowym Zag³êbia
Miedziowego. Zakoñczenie konkur-
su odbêdzie siê wiêc nie 28 lutego,
lecz 7 marca.

Macie zatem czas a¿ do 29 lutego,
aby wys³aæ kupon wyciêty z tygo-
dnika �Konkrety.pl� na adres redak-
cji, pl. Katedralny 2, 59-220 Legnica,
lub do redakcji portalu lubin.pl i
�Wiadomo�ci Lubiñskich�, na ulicê
Tysi¹clecia 3 w Lubinie (wej�cie od
strony podwórka).

Patronat nad akcj¹ objêli prezydent
Legnicy Tadeusz Krzakowski, prezy-

W kwietniu szykuj¹ siê kolejne
podwy¿ki. Cena gazu mo¿e wzro-
sn¹æ o oko³o 25 procent. W praktyce
oznacza to nawet o 100 z³otych wy-
¿sze rachunki za ogrzewanie.

Z propozycj¹ wprowadzenia pod-
wy¿ki wyst¹pi³ Krzysztof G³ogow-
ski, prezes Polskiego Górnictwa Naf-
towego i Gazownictwa. Jego zda-
niem, taka podwy¿ka jest koniecz-
na, aby pokryæ straty, jakie PGNiNG
ponios³o w pierwszym kwartale.
Ponadto, jak sugeruje prezes, ceny
gazu nie wzros³y ju¿ od dawna,
przez co koncern traci wiele milio-
nów. Import gazu jest bowiem coraz
dro¿szy, a koszty prowadzenia fir-
my nie malej¹.

Mieszkañcy Lubina s¹ oburzeni.
� To absurd. Najpierw podwy¿ki

cen pr¹du, ¿ywno�ci, wywozu �mie-

ci i co jeszcze? Jak mo¿na tak postê-
powaæ z lud�mi? Op³aty dro¿ej¹, a
zarobki nie rosn¹. Sk¹d wzi¹æ pieni¹-
dze na uregulowanie tych op³at �
pyta oburzony Krzysztof Baran.

Decyzja, co do zmiany cen gazu,
zale¿y teraz od Urzêdu Regulacji
Energetyki. Wniosek o ich podnie-
sienie PGNiG z³o¿y ju¿ w przysz³ym
tygodniu. Je�li zostanie zaakcepto-
wany, miliony Polaków dostan¹ po-
wa¿nie po kieszeni. W najgorszej
sytuacji bêd¹ ci, którzy ogrzewaj¹
domy gazem. W sezonie grzewczym
bêd¹ p³aciæ miesiêcznie o 100-150
z³otych wiêcej ni¿ obecnie. Strac¹
równie¿ mieszkañcy bloków, którzy
u¿ywaj¹ gazu jedynie do gotowania.
Tu podwy¿ki mog¹ siêgaæ od kilku
do kilkunastu z³otych miesiêcznie.

Mariola Samoticha

12 lutego w ko�ciele w Oborze naj-
bli¿si i przyjaciele po¿egnali Marci-
na Szczê�niaka, 21-letniego lubinia-
nina, który zgin¹³ tragicznie we
W³oszech.

Marcin i £ukasz Szczê�niak 19 stycz-
nia wyjechali do pracy do W³och. Wy-
s³a³a ich tam lubiñska firma, w której
byli zatrudnieni. Mieli montowaæ
now¹ liniê produkcyjn¹ w jednej z fa-
bryk w Riardo. Po drodze zostali jed-
nak napadniêci i nie dojechali do celu.
Starszemu z braci uda³o siê uciec, do-
tar³ do ambasady polskiej we W³o-
szech i szczê�liwie wróci³ do domu.

M³odszy, Marcin zagin¹³, a po tygo-
dniu w³oska policja odnalaz³a jego
zw³oki w jeziorze niedaleko Neapolu.

Obecnie trwa oczekiwanie na wy-
niki sekcji zw³ok Marcina.

� Zgodnie z procedur¹ lekarz s¹do-
wy ma 50 dni na ich og³oszenie � wy-
ja�nia Jerzy Adamczyk, kierownik Wy-
dzia³u Konsularnego Ambasady Pol-
ski w Rzymie. W³oska policja wszczê-
³a te¿ postêpowanie w tej sprawie. �
Jako konsulat nie uzyskali�my od po-
licji ¿adnych nowych informacji � do-
daje Adamczyk.

Mariola Samoticha

35. Plebiscyt Sportowy Zag³êbia Miedziowego

G³osowanie
przed³u¿one

dent Lubina Robert Raczyñski, pre-
zydent G³ogowa Jan Zubowski, sta-
rosta legnicki Jaros³aw Humenny i
burmistrz Polkowic Wies³aw Wabik.

Na kuponach, które znajdziecie w
�Konkretach.pl� wpiszcie kolejno
dziesi¹tkê najpopularniejszych spor-
towców z naszego regionu. Miejsce
pierwsze na kuponie to 10 pkt., a
ostatnie, czyli dziesi¹te, to 1 pkt.

Przypominamy, ¿e honorowane
s¹ tylko oryginalne kupony wyciête
z �Konkretów.pl�. Podsumowanie i
og³oszenie wyników we wszystkich
kategoriach 7 marca w Akademii
Rycerskiej w Legnicy.

Karol Wêglewski

Laureaci zesz³orocznego plebiscytu sportowego

Ka
ro

lW
êg

le
w

sk
i

Czy dawanie klapsów dzieciom zostanie zakazane?

Lubinianie s¹
przeciwko biciu dzieci

Zaczyna siê od klapsa, a czêsto koñczy
w szpitalu
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Czy czekaj¹ nas kolejne podwy¿ki?

Wiêcej za gaz

Ostatnia droga Marcina
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M³odzie¿owy Dom Kultury w Lu-
binie zaprasza na warsztaty aktor-
skie. Uczestnikami zajêæ mog¹ zostaæ
uczniowie szkó³ �rednich przygoto-
wuj¹cy siê do egzaminów wstêp-
nych na uczelnie artystyczne.

W programie warsztatów aktor-
skich przewidziano m.in.:

- poznanie form i technik roz-
grzewki aparatu mowy � indywidu-
alnej (w³a�ciwej dla osobowo�ci ak-
tora), a tak¿e kszta³towanie nawy-
ków systematycznego rozgrzewania
aparatu mowy oraz stosowania za-
sad jego higieny;

- æwiczenia oddechowe, w tym
okre�lenie optymalnych warunków
oddechowych wp³ywaj¹cych na
wymowê, poznanie i utrwalanie
umiejêtno�ci oddychania przepon¹
oraz mówienia na bezdechu;

- poznanie i doskonalenie zasad i
elementów ruchu scenicznego;

- praca nad interpretacj¹ tekstu
oraz innego zadania aktorskiego;

- poznanie i doskonalenie sposo-
bów pracy z mikrofonem oraz przed
obiektywem aparatu fotograficzne-
go i kamery;

- æwiczenia aktorskie ze scenariu-
szem i scenopisem;

- tworzenie ról i prezentacji sce-
nicznych do egzaminów wstêpnych
do szkó³ artystycznych zgodnie z
wymaganiami uczelni oraz festiwa-
li, konkursów i rozmów kwalifika-
cyjnych, castingów.

Pierwsze zajêcia warsztatów ak-
torskich w lubiñskim MDK-u od-
bêd¹ siê 25 lutego o godzinie 16 w
sali 104.

� Treningi warsztatowe bêd¹ re-
alizowane indywidualnie i grupo-
wo. Zostan¹ dostosowane do cech
osobowo�ci, mo¿liwo�ci ka¿dego
uczestnika. Wszystkie zajêcia i kon-
sultacje prowadzone bêd¹ bezp³at-
nie � wyja�nia Tadeusz Stojek, in-
struktor z MDK.

Anna Michalska

Zostañ aktorem

Zakochujemy siê niezale¿nie od
ilorazu inteligencji, p³ci i wieku.
Symbolem zakochanych jest m.in.
para go³êbi. Dzieñ �wiêtego Walen-
tego obchodzi siê oczywi�cie 14 lu-
tego. A samo �wiêto wywodzi siê z
kultury anglosaskiej i ma ponad
piêciowiekow¹ tradycjê. W tym
dniu natchnieni mi³o�ci¹ m³odzieñ-
cy okazywali uczucia swoim wy-
brankom, wypisuj¹c ich imiona a
nastêpnie podrzucaj¹c pod domo-
stwa.

Czasy siê zmieni³y, ale czê�æ tra-
dycji przetrwa³a. Amorek przeszy-
waj¹cy serca strza³¹ mi³o�ci nadal
króluje w�ród atrybutów w kolorach
z³ota i czerwieni. Obecnie ¿yczenia
walentynkowe przesy³ane s¹ drog¹
SMS-ow¹.

W Polsce walentynki nie maj¹
jeszcze swojej tradycji, znane s¹ do-
piero od lat 90. Na pocz¹tku napo-
tka³y na silny opór Polaków, którzy
sceptycznie patrzyli na wdra¿anie
siê ich w rodzim¹ kulturê. Tu¿
przed �wiêtem zakochanych zapy-
tali�my mieszkañców Lubina, czy
obchodz¹ dzieñ zakochanych.

Mieli swoje �wiêto
� Nie lubiê takich �wi¹t. Jestem

przeciwnikiem publicznego okazy-
wania uczuæ, a co dopiero mi³o�ci �
stwierdza S³awomir Stec, 29-letni
ksiêgowy. � Na pewno nie bêdê ob-
chodziæ �wiêta zakochanych.

¯ona jest przyzwyczajona, ¿e nie
mam romantycznej duszy, trochê
siê droczy ze mn¹, ¿ebym kupi³ ró¿ê
czy perfumy. Ale nie bêdê siê zmie-
nia³ nawet na jeden dzieñ w roku.
Raczej realnie patrzê na �wiat.

� Jestem za stara na takie �wiêta,
chocia¿ m¹¿ zawsze pamiêta o kwia-
tach i czekoladkach przy okazji dnia
kobiet czy np. dnia zakochanych �
�mieje siê Danuta Markiewicz, 50-
letnia gospodyni domowa. � Z tej
okazji przygotowujê pyszn¹ kolacjê,
tym razem bêd¹ to nale�niki z miê-
sem i szarlotka z bit¹ �mietan¹ na
deser.

Na pewno �wiêto zakochanych
jest bardzo sympatyczne. A mi³o�æ i
przyja�ñ pielêgnowaæ nale¿y stale,
bez szukania pretekstu dla s³owa
�kocham�, dlaczego nie zaakcepto-
waæ dnia okazywania uczuæ?

Anna Michalska

INFORMACJE � 11

Kazimierz F. zostanie os¹dzony
przez S¹d Rejonowy w Lubinie. IPN
zarzuca mu, ¿e podczas swojej pra-
cy w wydziale VI SB komendy wo-
jewódzkiej milicji, od 13 grudnia
1981 r. do 19 lutego 1982 r., w Lubi-
nie i w G³ogowie znêca³ siê fizycz-
nie i psychicznie nad zatrzymanym,
a nastêpnie internowanym Francisz-
kiem M. Grozi³ mu �mierci¹, skrzyw-
dzeniem najbli¿szych oraz wyzywa³,
próbuj¹c zmusiæ do udzielenia infor-
macji, a tak¿e rozpoczêcia wspó³pra-
cy z SB.

W czerwcu 1982 roku wywióz³ za�
Franciszka M. do lasu i odda³ z pi-
stoletu kilka strza³ów w ziemiê w
pobli¿u stóp mê¿czyzny.

Kazimierzowi F. za jeden z pope³-
nionych czynów grozi do 2 lat, za
drugi do 5 lat pozbawienia wolno-
�ci.

Dzieñ przed skierowaniem do
s¹du aktu oskar¿enia przeciwko

By³y funkcjonariusz SB stanie przed lubiñskim s¹dem

IPN oskar¿a

Instytut Pamiêci Narodowej skierowa³ do s¹du akt oskar¿enia
przeciwko kolejnemu by³emu funkcjonariuszowi S³u¿by
Bezpieczeñstwa. Tym razem przed wymiarem sprawiedliwo�ci
stanie Kazimierz F. pracownik komendy wojewódzkiej milicji
w Legnicy.

Kazimierzowi F. IPN postawi³ za-
rzuty innemu funkcjonariuszowi
pañstwa komunistycznego � Edwar-
dowi R. Jest on podejrzany o to, ¿e
bêd¹c zastêpc¹ prokuratora rejono-
wego w Legnicy, od 9 maja 1985 r.
do 23 sierpnia 1985 r., nie dope³ni³
ci¹¿¹cego na nim obowi¹zku i zanie-
cha³ przeprowadzenia postêpowa-
nia karnego, pomimo otrzymania 5
pisemnych zawiadomieñ o przestêp-
stwie z³o¿onych przez tymczasowo
aresztowanego Jana S., który w ten
sposób powiadomi³ o okoliczno-
�ciach fizycznego i psychicznego
znêcania siê nad nim przes³uchuj¹-
cych go funkcjonariuszy Wojewódz-
kiego Urzêdu Spraw Wewnêtrznych
w Legnicy oraz wskaza³ nazwisko
jednego ze sprawców znêcania siê.

Przes³uchany w charakterze po-
dejrzanego Edward R. nie przyzna³
siê do pope³nienia zarzuconego mu
przestêpstwa i odmówi³ z³o¿enia
wyja�nieñ w sprawie.

Przestêpstwo to zagro¿one jest
kar¹ pozbawienia wolno�ci do lat 3.

Sêdzia Grzegorz Kapera, który przewodniczy³ procesowi w sprawie Jana M., wiceko-
mendanta miejskiego Milicji Obywatelskiej w Lubinie
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Marta Czachórska

12 lutego w ca³ej Europie przypa-
da Dzieñ Bezpiecznego Internetu. W
Polsce �wiêto to obchodzone by³o w
tym roku ju¿ po raz czwarty.

Dzieñ Bezpiecznego Internetu jest
inicjatyw¹ Komisji Europejskiej w
ramach programu Safer Internet.
Jego g³ównym za³o¿eniem jest zwró-
cenie uwagi na kwestiê bezpieczne-
go dostêpu dzieci i m³odzie¿y do
zasobów internetowych.

W Polsce Dzieñ Bezpiecznego In-
ternetu organizowany jest przez
Fundacjê Dzieci Niczyje oraz NASK,
odpowiedzialne za realizacjê progra-
mu Safer Internet w Polsce.

Co roku organizatorzy zachêcaj¹
szko³y, organizacje pozarz¹dowe,
firmy i osoby prywatne do realizo-
wania przez ca³y luty lokalnych ini-
cjatyw na rzecz bezpieczeñstwa m³o-
dych internautów (m.in. zajêæ edu-
kacyjnych, happeningów, gazetek
szkolnych, audycji w radiowêz³ach
szkolnych, kampanii informacyj-
nych, konkursów). Lokalni organiza-
torzy, którzy do koñca marca przy�l¹

sprawozdania ze swoich inicjatyw,
maj¹ szanse wygraæ nagrody finan-
sowe ufundowane przez G³ównego
Partnera DBI 2008 � Fundacjê Gru-
py TP.

W tym roku w Bibliotece Uniwer-
syteckiej w Warszawie odby³a siê te¿
konferencja prasowa z okazji Dnia
Bezpiecznego Internetu. NASK
przygotowa³ transmisjê na ¿ywo z
konferencji DBI 2008, która dostêp-
na bêdzie w internecie na stronie
www.dbi.pl.

Bardzo wa¿ny w idei Dnia Bez-
piecznego Internetu jest jego miê-
dzynarodowy charakter. eTwinning
i Insafe (Europejsk¹ Sieæ Bezpieczne-
go Internetu) po³¹czy³y w zesz³ym
roku swe si³y, aby zaanga¿owaæ na-
uczycieli i uczniów z ró¿nych czê�ci
Europy i �wiata we wspóln¹ pracê
nad projektami po�wiêconymi bez-
pieczeñstwu w sieci. Dziêki temu w
minionym roku �wiêto by³o obcho-
dzone przez 40 krajów z ca³ego �wia-
ta.

Mariola Samoticha

Dzieñ Bezpiecznego Internetu
Inicjatywa Komisji Europejskiej w ramach programu Safer Internet

Taki plakat powsta³ na potrzeby kampanii spo³ecznej maj¹cej u�wiadomiæ rodzicom
niebezpieczeñstwa, jakie niesie ze sob¹ korzystanie bez nadzoru z internetu przez
dzieci

Pó³kolonie trwaj¹ od godziny 8 do
14, a uczestniczy w nich 175 dzieci (w
tym 150, korzystaj¹cych z opieki
MOPS-u). Dzieci i m³odzie¿ w nich
uczestnicz¹cy codziennie otrzymuj¹
�niadanie i obiad. Ponadto ka¿da ze
szkó³ przygotowa³a ciekawy pro-
gram zajêæ. Zorganizowano m.in.
zwiedzanie zamku Czocha, Muzeum
Ceramiki w Boles³awcu, skansenu w
Ochli, wroc³awskiego zoo, wizytê w
sali zabaw w G³ogowie, na basenie w
Polkowicach czy w krêgielni.

Zajêcia parateatralne
� Tym razem mamy zajêcia para-

teatralne w bibliotece na ulicy Od-
rodzenia 24 � mówi Marta Jarz¹bek,
nauczycielka jêzyka niemieckiego ze
Szko³y Podstawowej nr 8 i opiekun-
ka pó³kolonii. � Motywem przewod-
nim dzisiejszego spotkania w biblio-
tece jest oczywi�cie zachêcenie do
czytania ksi¹¿ek poprzez zabawy w
teatr. Dzieci mia³y za zadanie wy-
braæ sobie bajkê, a potem przygoto-
wa³y kukie³ki z materia³ów plastycz-
nych i odegra³y scenkê przed pu-

bliczno�ci¹, czyli w tym przypadku
przed reszt¹ dzieci z pó³kolonii.

Dzieciom nie brakowa³o inwencji,
by wykonaæ kukie³ki, a potem zain-
scenizowaæ wybrany fragment bajki.

� Zrobi³am kukie³kê babci, bo ko-
cham moj¹ babciê i zawsze chêtnie
j¹ odwiedzam � opowiada Justyna,
najm³odsza uczestniczka pó³kolonii.
� Najd³u¿ej przykleja³am g³ówkê do
patyka, ale jako� siê uda³o i potem
przyczepi³am babci w³osy z waty.

� Ja wybra³em postaæ smoka, bo
interesujê siê zwierzêtami i najbar-
dziej podoba³ mi siê wyjazd do zoo
� wyja�nia Piotrek, jeden z uczestni-
ków pó³kolonii. � Naprawdê by³o
fajnie i chcia³bym tam pojechaæ jesz-
cze raz. Ale tutaj te¿ jest dobrze,
przedstawi³em z kolegami fragment
z �Szewczyka Dratewki� i nawet
nam nie�le wysz³o.

Najlepsze s¹ smoki
W czasie zajêæ parateatralnych w

bibliotece by³y tak¿e chwile zw¹tpie-
nia. Czasem w³asnorêcznie dokleja-
ne do kukie³ek elementy odpada³y i
szybko trzeba by³o poradziæ sobie z
problemem.

� Trudno by³o wyci¹æ smoka, ale

kolega pomóg³ mi to zrobiæ, a ja ko-
lorowa³em kukie³kê � chwali siê Pio-
trek.

Ch³opcom najbardziej podoba³ siê
w³a�nie smok i to jego postaæ najczê-
�ciej wykonywali. Natomiast dziew-
czynkom przypad³a do gustu bajka o
�Czerwonym Kapturku�.

� Zabawy w teatr s¹ doskona³ym
pomys³em na takie dni jak teraz. Na
sanki dzieci nie wyjd¹, bo �niegu nie
ma ani trochê, wiêc warto urucho-
miæ wyobra�niê i poprzez dzia³ania
parateatralne zachêciæ m³ode osoby
do czytania literatury � mówi Ma³-
gorzata Gojd�, bibliotekarka. � Oczy-
wi�cie baz¹ jest ksi¹¿ka, ale pó�niej
dajemy dzieciom pole do popisu.
Wa¿ne, by odwa¿y³y siê na arty-
styczne dzia³ania.

Dzieci z pó³kolonii s¹ zdyscypli-
nowane.

� My�la³am, ¿e bêdzie gorzej z
zachowaniem dzieci podczas zajêæ.
W koñcu trwaj¹ ferie, ale nie mamy
¿adnych problemów z uczestnikami
pó³kolonii � wyja�nia opiekunka
pó³kolonii.

Pó³kolonie zosta³y sfinansowane
przez Urz¹d Miejski w Lubinie.
Dzieci codziennie maj¹ zapewnione

inne atrakcje, dlatego nie ma mowy
o nudzie.

Wycieczki i warsztaty
� Chodzê do 6 klasy i podobaj¹ mi

siê wycieczki. Byli�my ju¿ w zoo,
jutro idziemy do Muzeum Ziemi
Lubiñskiej, pojutrze do Muzeum
Archelogicznego w G³ogowie. Po-
tem czeka nas Aquapark i wyj�cie do
krêgielni � wymienia atrakcje pó³ko-
lonii Basia, uczestnicz¹ca w zabawie.

� Nie by³o takiego dnia, ¿eby�my
narzekali na zajêcia. Wszystko jest
fajnie zorganizowane i mamy mi³e
panie opiekunki � dodaje 13-letni
Krzysiek.

Grupa z pólkolonii, któr¹ odwie-
dzi³am podczas zajêæ w bibliotece,
liczy³a 26 osób. By³y to dzieci ze
Szko³y Podstawowej nr 3, Szko³y
Podstawowej nr 14 i Szko³y Podsta-
wowej nr 8 w Lubinie.

W ferie ka¿da z pó³kolonii oprócz
zaplanowanych wycieczek po okoli-
cach, organizuje dla dzieci i m³odzie-
¿y zajêcia sportowe, informatyczne,
plastyczne, fotograficzne, taneczne,
wyj�cie na lodowisko, do kina, na krê-
gielnie (szczegó³owe harmonogramy
zajêæ dostêpne s¹ w szko³ach).

W pó³koloniach zorganizowanych w mie�cie uczestniczy 175 osób

Nie by³o czasu na nudê
Nie wszystkie dzieci wyjecha³y na ferie poza Lubin. Te, które zosta³y w mie�cie, mog³y skorzystaæ z pó³kolonii. Zorganizowane one zosta³y w czterech szko³ach: Szkole Podstawowej nr 5
przy ul. Kiliñskiego 12, Szkole Podstawowej nr 8 przy ul. Parkowej 2, Szkole Podstawowej nr 10 przy ul. Wyszyñskiego 3 i Zespole Szkó³ Integracyjnych przy ul. Marii Sk³odowskiej-Curie 4.

Dzieci na warsztatach parateatralnych w³asnorêcznie wykona³y kukie³ki, a potem
odegra³y przedstawienie
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Anna Michalska
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Legenda mistrza Polski � KGHM Zag³êbia � koñczy karierê

To by³a naprawdê ciê¿ka decyzja

Co zadecydowa³o o tym, ¿e jednak
zawieszasz buty na ko³ku?
- Ostatnio nie trenowa³em i mia³em
do�æ powa¿n¹ kontuzjê. Uraz ci¹gle
dawa³ o sobie znaæ, wobec czego na
pierwszym obozie trenowa³em wy-
³¹cznie na �rodkach znieczulaj¹cych.
W koñcu stwierdzi³em, ¿e ta liga jest
zbyt krótka, ¿ebym siê wykurowa³.
Przecie¿ zosta³o raptem trzyna�cie
meczów.  A skoro nie mia³em real-
nych szans na powalczenie o miejsce
w pierwszym sk³adzie, wspólnie z
klubem doszli�my do porozumienia,
¿e lepiej dam sobie spokój i nie bêdê
oszukiwa³ siebie, kibiców i kolegów
z dru¿yny.
Dlaczego jednak od razu zdecydo-
wa³e� siê na drastyczny krok, czyli
zakoñczenie kariery? Nie mo¿na
by³o wyleczyæ siê wiosn¹ i jesieni¹
powalczyæ jeszcze o miejsce w sk³a-
dzie?
- Nie ma co ukrywaæ, nie jestem ju¿
m³odzieniaszkiem. W tym roku koñ-
czê trzydzie�ci siedem lat. Do tej de-
cyzji o zakoñczeniu kariery dojrzewa-
³em do�æ d³ugo. Akurat ta kontuzja,
która nie pozwala³a mi normalnie tre-
nowaæ, tylko pomog³a mi w podjêciu
takiej, a nie innej decyzji.
Czy to by³ uraz, jakiego nabawi³e�
siê w rundzie wiosennej zesz³ego
sezonu, czy mo¿e chodzi o co� zu-
pe³nie innego?
- Chodzi o jeszcze inny uraz. Wiosn¹
mia³em problemy z miê�niem przy-
wodziciela, teraz z kolei mam pêkniê-
ty piszczel.
A czy po zaleczeniu urazów, bê-
dziesz móg³ normalnie funkcjono-
waæ?

Przegra³ walkê z kontuzj¹, ale ostatecznie wygra³ znacznie wiêcej. Przez prawie trzyna�cie lat spêdzonych w Lubinie zapracowa³ na dozgonn¹ wdziêczno�æ i ogromny szacunek ze strony kibiców
Zag³êbia. Dla fanów miedziowej dru¿yny jest prawdziwym bohaterem, ¿yw¹ legend¹ i wzorem godnym na�ladowania. Andrzej Szczypkowski oficjalnie zakoñczy³ piêkn¹, bogat¹ w sukcesy
karierê pi³karsk¹.

- Na pewno tak. Potrzebujê tylko prze-
rwy od treningów. W sumie piêæ ty-
godni odpoczywa³em od zajêæ, ko�æ
siê ³adnie zalewa³a, ale nie na tyle,
¿ebym móg³ normalnie trenowaæ. Kie-
dy wznowi³em treningi, znowu co�
chrupnê³o i pojawi³a siê szczelina.
Oszukiwanie organizmu nie przyno-
si nic dobrego, dlatego taka decyzja a
nie inna.
Z du¿ym ¿alem podj¹³e� tak¹ decy-
zjê, ¿e koñczysz karierê?
- Z ogromnym. Z drugiej jednak stro-
ny zdawa³em sobie sprawê, ¿e w
¿yciu ka¿dego sportowca przychodzi
moment, kiedy musi tak¹ decyzjê
podj¹æ. Ciê¿ko mi to przysz³o, bo spê-
dzi³em w Zag³êbiu dwana�cie i pó³
roku, z¿y³em siê z tym klubem. Wci¹¿
mam nadziejê, ¿e nadal tu zostanê i
bêdê pracowa³ w innym charakterze.
Powiedzia³e� mi kiedy�, ¿e po za-
koñczeniu kariery chcia³by� zaj¹æ
siê trenowaniem m³odzie¿y. Nadal
masz takie plany?
- Dok³adnie. Nadal marzy mi siê
szkó³ka. Ale dopiero co zakoñczy³em
karierê, wiêc na wszystko przyjdzie
czas.
A w jakiej roli widzia³by� siê w Za-
g³êbiu?
- Oczywi�cie prezesa (�miech). Mó-
wi¹c jednak powa¿nie, dzi� nie by³o
akurat prezesa i dlatego o mojej de-
cyzji rozmawia³em z dyrektorem
sportowym, Jakubem Jaroszem � jest
kilka pomys³ów, ale to na razie tylko
przymiarki. Je�li podejmê decyzjê, ¿e
chcia³bym tutaj byæ i bêdzie mi odpo-
wiada³a zaproponowana rola, to na
pewno dojdziemy do porozumienia.
Dwana�cie i pó³ roku to szmat cza-

su. Jakby� podsumowa³ ten okres?
- Tak, to na pewno szmat czasu. Jak
to wszystko podsumowaæ? Tak jak w
¿yciu ka¿dego sportowca by³y mo-
menty bardzo przyjemne i mniej przy-

jemne. Pracê tutaj bêdê wspomina³
bardzo sympatycznie, Zag³êbie na
zawsze pozostanie gdzie� we mnie i
nawet gdybym, odpukaæ, tutaj nie
zosta³, to z sentymentem bêdê tutaj
wraca³ i ogl¹da³ kolegów w akcji.
W twoim przypadku to by³a karie-
ra czy przygoda z pi³k¹?
- Chyba kariera, choæ zabrak³o chyba
wystêpów w reprezentacji, podczas
tych wszystkich lat gry w lidze. Jed-
nak takie jest ¿ycie. Niektórzy maj¹ to
szczê�cie, inni go nie maj¹. Ja akurat
nie posmakowa³em gry w reprezen-
tacji, za to z Zag³êbiem zagra³em kil-
ka razy w Pucharze UEFA, zdoby³em

br¹zowy medal w lidze, no i przede
wszystkim zdoby³em mistrzostwo
Polski, z czego jestem bardzo zado-
wolony. Z Zag³êbiem osi¹gn¹³em na-
prawdê du¿o.
A pojawi³a siê kiedy� szansa na to,
¿eby zadebiutowaæ w kadrze?
- Wiadomo, ¿e kiedy� inaczej powo-
³ywano do kadry. Wydaje mi siê, ¿e
trudniej by³o siê do niej dostaæ, ni¿ ma
to miejsce teraz. Z tego co s³ysza³em,
by³em tam kiedy� brany pod uwagê
w kontek�cie powo³ania. Ostatecznie
takiej realnej szansy na powo³anie,
raczej nie mia³em.
Po¿egna³e� siê ju¿ z kolegami?
- Nie, poniewa¿ ja tutaj ca³y czas je-
stem, tak¿e na po¿egnanie jeszcze bê-
dzie czas. Koledzy musz¹ siê teraz
skoncentrowaæ, ¿eby jak najlepiej za-
graæ na wiosnê. Sytuacja jest ciê¿ka,
grozi nam degradacja, ch³opcy musz¹
pokazaæ, ¿e potrafi¹ graæ w pi³kê.
Czy dla ciebie jest to wyró¿nienie,
¿e z ramienia kibiców zosta³e� wy-
brany jedn¹ z legend tego klubu?
- Oczywi�cie! Mia³em za konkurenta
Mariusza Lewandowskiego, który od
kilku lat do teraz z powodzeniem gra
w reprezentacji. Jest to dla mnie bar-
dzo mi³e, ¿e kibice doceniaj¹ pracê,
jak¹ wykonywa³em na boisku przez
te wszystkie lata.
A co by� powiedzia³ kibicom na
podsumowanie tego okresu spê-
dzonego w Lubinie?
- ¯eby dopingowali zespó³ tak fanta-
stycznie, jak przez ostatnie trzy lata.
Nie powinni odchodziæ od klubu, ra-
czej siê jego trzymaæ. My�lê, ¿e na
nowym stadionie wszystko to bêdzie
jeszcze piêkniej wygl¹da³o. I zapew-
niam, ¿e je¿eli kiedykolwiek przyja-
dê na mecz do Lubina, to zawsze bêdê
siedzia³ z kibicami i kibicowa³ nasze-
mu Zag³êbiu!
Czy mo¿emy siê spodziewaæ jakie-
go� uroczystego po¿egnania. Jest
taka szansa?
- Na pewno jest taka szansa. Wiado-
mo, teraz jest liga i puchar � to jest
najwa¿niejsze. Ale je�li pojawi siê
przerwa i lu�niejszy okres, to bardzo
bym chcia³ spotkaæ siê i po¿egnaæ z
kibicami. Chcia³bym bardzo wybiec
na boisko i stamt¹d pomachaæ do ki-
biców.
A jak skomentujesz decyzjê WD
degraduj¹c¹ Zag³êbie, odbieraj¹c¹
nam punkty i nak³adaj¹c¹ dodatko-
wo karê finansow¹ na nasz klub?
- Wiadomo, ¿e to jest ciê¿ki temat.
Pad³o du¿o s³ów na ³amach prasy i w
telewizji. Oczywi�cie z korupcj¹ trze-
ba walczyæ, ale nale¿y to robiæ m¹-
drze, a widzê, ¿e PZPN nie ma na to
¿adnego pomys³u. W sprawie Zag³ê-

bia podjêto decyzjê, czy s³uszn¹, czy
nies³uszn¹, to siê jeszcze oka¿e.
Wszystkim zwi¹zanym z naszym klu-
bem ciê¿ko jest pogodziæ siê z degra-
dacj¹, bo nikt nie lubi spadaæ z ligi po
niesportowej walce. Ale có¿, je�li na-
wet spadniemy, to jeste�my w stanie
po roku wróciæ do Ekstraklasy i graæ
tak dobrze, jak do tej pory.
Czy twoim zdaniem sprawa degra-
dacji bêdzie stanowi³a dla twoich
kolegów z zespo³u obci¹¿enie psy-
chiczne?
- I tak, i nie. Niew¹tpliwie to bêdzie
jakie� obci¹¿enie, bo wiadomo, ¿e
wysi³ek w³o¿ony w mecze pójdzie na
darmo. Bo przecie¿ obojêtnie, które
miejsce zajmiemy i tak spadniemy do
drugiej ligi. Z drugiej jednak strony,

to ca³a sytuacja te¿ w jakim� stopniu
odci¹¿y kolegów.  Nie ci¹¿y nad nimi
¿adna presja. Wiadomo, ¿e je�li spad-
niemy, to obecna kadra siê nie utrzy-
ma, dlatego zawodnicy bêd¹ musieli
pokazaæ siê, ¿eby zmieniæ swoich pra-
codawców. Jednak decyzja nie jest
jeszcze prawomocna, wiêc b¹d�my
dobrej my�li. Mo¿e odwo³anie przy-
niesie skutek i zostaniemy w lidze.

Masz dwóch synów. Graj¹ w pi³kê?
- Tak, mam dwóch synów: Filipa i
Adama. Tak, ten starszy gra w pi³kê,
w³a�nie odwioz³em go na kadrê Dol-
nego �l¹ska. Byæ mo¿e co� z tego bê-
dzie.
Rodzinne tradycje bêd¹ kontynu-
owane?
Na pewno ka¿dy ojciec, który gra w
pi³kê, chcia³by, ¿eby jego syn te¿
kopa³. Ale do niczego nie bêdê go
przymusza³. Je¿eli zadecyduje, ¿e
chce zawodowo graæ w pi³kê, to ja
zrobiê wszystko, co w mojej mocy,
¿eby mu pomóc.
Je�li mu siê powiedzie, to pierwsze
kroki skieruje do Pogoni Ole�nica,
czy Zag³êbia Lubin?
- Oczywi�cie, ¿e do Zag³êbia! Pogoñ

jest malutkim klubem, ja czujê do niej
sentyment, bo z niej trafi³em do Za-
g³êbia i tutaj spêdzi³em ca³¹ doros³a
karierê. Niemniej smak prawdziwej
pi³ki, najwiêksze sukcesy � to wszyst-
ko dane mi by³o prze¿yæ w Lubinie.
Dlatego ten klub traktujê prioryteto-
wo.
Rozmawia³: Wac³aw Wachnik / Za-
g³êbie Lubin SSA
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Ca³a pierwsza czê�æ spotkania to
zdecydowana przewaga podopiecz-
nych Bo¿eny Karkut, które nie po-
zwoli³y rywalkom na wiele. Przez
pó³ godziny S³upia zdo³a³a zdobyæ
tylko 7 bramek, podczas gdy lubi-
nianki trafia³y do bramki beniamin-
ka 16 razy, z czego 6 bramek by³o
autorstwa Agnieszki Jochymeka, a
jedn¹ zdoby³a nawet bramkarka In-
terferii Izabela Czarna. Zawodnicz-
ki Interferii wypracowa³y sobie 9-
bramkow¹ przewagê w 25. minucie
i nie odda³y jej ju¿ do koñca pierw-
szej po³owy, która zakoñczy³a siê
prowadzeniem lubiñskiej dru¿yny
16:7.

Przyjezdne zdo³a³y zniwelowaæ
straty na pocz¹tku drugiej czê�ci
spotkania. Kwadrans po wznowie-
niu gry podopieczne Bo¿eny Karkut
zdoby³y zaledwie cztery bramki i
pozwoli³y dogoniæ wynik rywal-
kom. W 45. minucie na tablicy wy-
ników by³o tylko 19:17 dla Interferii.
W tym momencie Bo¿ena Karkut
poprosi³a o czas dla swojej dru¿yny,
co szybko przynios³o efekt. Ostatni
kwadrans nale¿a³ do lubiñskich za-
wodniczek, które zaczê³y graæ sku-
tecznie i punktowa³y rywalki, zdo-
bywaj¹c dwana�cie bramek, trac¹c
przy tym tylko jedn¹. Interferie � S³u-
pia 31:18.

� Ciê¿ko siê gra przeciwko dru¿y-
nom, takim jak S³upia, gdy¿ s¹ to
mecze z kategorii tych, które my
musimy wygraæ, przeciwniczki nie.
D³ugie przytrzymywanie pi³ki w
akcjach ofensywnych przez s³upsk¹
dru¿ynê trochê wybi³o moje zawod-
niczki z rytmu. Koñcówka nale¿a³a
ju¿ do nas, a wynik mówi sam za sie-

Zawodniczki Interferii wypracowa³y sobie przewagê i nie odda³y jej ju¿ do koñca

Pewna wygrana Interferii
Pi³karki rêczne Interferii Zag³êbia Lubin odnios³y pewne zwyciêstwo. W meczu 19. kolejki
ekstraklasy kobiet podopieczne Bo¿eny Karkut bez problemów pokona³y beniaminka S³upiê
S³upsk 31:18 (16:7). Zwyciêstwo da³o lubiniankom awans na trzecie miejsce w tabeli.

bie � powiedzia³a po meczu Bo¿ena
Karkut, trenerka Interferii Zag³êbia
Lubin.

Interferie: Czarna 1, Tsvirko � Za-
³êczna 6, Zió³kowska 2, Pielesz 1,
Semeniuk 2, Obrusiewicz 3, Gunia,

Jakubowska 1, Olszewska 2, Kordiæ
5, Jochymek 8.

S³upia: Backiel � G³odek, Stasiuk
2, Muchocka 3, Pniewska 3, £azañ-
ska 7, Ka�mierczak 2, Siekañska,
Unijat 1.
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£ukasz Lemanik

W meczu na szczycie 19. kolejki
ekstraklasy mê¿czyzn pi³karze rêcz-
ni Interferii Zag³êbia Lubin pod-
opieczni Jerzego Szafrañca przegra-
li na wyje�dzie po zaciêtej walce z
Kiperem Piotrków Trybunalski 21:26
(11:14). Pomimo przegranej, lubinia-
nie wci¹¿ przewodz¹ ligowej staw-
ce, wyprzedaj¹c o dwa punkty Wi-
s³ê P³ock.

Pocz¹tek meczu u³o¿y³ siê po my-
�li mistrzów Polski, którzy po bram-
ce Paw³a Adamczaka w 3. minucie
prowadzili 2:1. Pó�niej przewaga
by³a ju¿ po stronie gospodarzy. Po
piêciu minutach by³o 3:2 dla Kipera,
a po kwadransie gry 8:6. Podopiecz-
ni Jerzego Szafrañca starali siê niwe-
lowaæ straty, jednak zawodnicy z
Piotrkowa nie pozwalali lubinianom
na wiele, graj¹c bardzo dobrze w

Lubinianie wci¹¿ przewodz¹ ligowej stawce

Interferie wci¹¿ liderem
obronie i skutecznie w ataku. W 20.
minucie Kiper wyszed³ na trzybram-
kowe prowadzenie i nie odda³ go do
koñca pierwszej po³owy.

Zaraz po zmianie stron lubinianie
zmniejszyli straty do dwóch bramek
� 13:15, ale chwilê pó�niej stracili
trzy bramki, nie rzucaj¹c ani jednej i
zrobi³o siê 13:18. Systematycznie Ki-
per powiêksza³ przewagê, a du¿y w
tym udzia³ mia³ bramkarz piotrkow-
skiej dru¿yny Tomasz Matulski. Lu-
binianie, choæ siê starali, nie potrafi-
li znale�æ sposobu na �wietnie dys-
ponowanego golkipera gospodarzy,
który mia³ 58 proc. Skuteczno�ci.

� Moi zawodnicy obawiali siê bar-
dzo postawy Szymona Ligarzew-
skiego, ale to Tomasz Matulski ich
zatrzyma³ � powiedzia³ po meczu
Jerzy Szafraniec.

Dziesiêæ minut przed zakoñcze-
niem spotkania by³o 22:17 na korzy�æ
Kipera, a w 54. minucie ju¿ 25:18.
Ostatnie fragmenty gry nale¿a³y do
podopiecznych Jerzego Szafrañca,
którzy za spraw¹ trzech bramek To-
masza Koz³owskiego zniwelowali
straty. Na wiêcej nie starczy³o ju¿
czasu i to gospodarze cieszyli siê z
wygranej.

LL

Wszyscy zawodnicy lubiñskiego
klubu wyst¹pili w kadrze Dolnego
�l¹ska podczas Turnieju Nadziei
Olimpijskich, który zakoñczy³ siê
sukcesem zespo³u z³o¿onego z za-
wodników dolno�l¹skich klubów.
Królem strzelców turnieju zosta³
Wojciech Czaja, zdobywca 41 bra-
mek. Za najlepszego rozgrywaj¹ce-
go uznano Damiana Wo�niczkê, któ-
ry znalaz³ siê równie¿ w najlepszej

Po udanych wystêpach zostali powo³ani do reprezentacji Polski

M³odzi lubinianie w kadrze
Czterech juniorów m³odszych Zag³êbia Lubin zosta³o powo³anych przez selekcjonera Jacka
Okpisza do kadry Polski. W �cis³ej kadrze znale�li siê Damian Wo�niczka i Pawe³ Gregor,
natomiast w szerokiej Micha³ Pastuch i Wojciech Czaja.

Ostatnie spotkanie ligowe zakoñ-
czy³o siê waszym pewnym zwyciê-
stwem nad dru¿yn¹ S³upi S³upsk.
Jak ocenisz ten mecz?
Z takimi przeciwnikami jak S³upia
nigdy nie gra siê ³atwo. Rywalki d³u-
go rozgrywa³y pi³kê w ataku przez
co nieco nas u�pi³y. W drugiej po³o-
wie nasza przewaga stopnia³a do
zaledwie dwóch bramek, jednak koñ-
cówka zdecydowanie nale¿a³a do
nas, a ró¿nica trzynastu bramek mówi
o ró¿nicy klas miêdzy zespo³ami.
Gdyby nie przestój na pocz¹tku dru-
giej po³owy, nasze zwyciêstwo by³o-
by jeszcze bardziej okaza³e.
Przed wami rewan¿owe spotkanie
pó³fina³u Pucharu Polski, w którym
zagracie na wyje�dzie z SPR-em
Lublin. W pierwszym meczu na
w³asnym parkiecie pokona³y�cie -
lubelsk¹ dru¿ynê 30:29. Czy wed³
g ciebie ta jednobramkowa zalicz
awystarczy, ¿eby awansowaæ do fina-
³u?
Jest to ma³a zaliczka w perspektywie
rewan¿u. Szkoda, ¿e nie uda³o nam
siê wygraæ nieco wy¿ej, a by³a ku
temu szansa. Najwa¿niejsze jest jed-
nak zwyciêstwo. W Lublinie bêdzie-
my walczyæ i zrobimy wszystko, aby
awansowaæ do fina³u Pucharu Pol-
ski.
Jak musicie zagraæ na tym trudnym
terenie?
Kluczem bêdzie dobra gra w obro-
nie i ataku pozycyjnym. Aby my�leæ
o korzystnym wyniku, musimy rów-
nie¿ poprawiæ nasz¹ skuteczno�æ,
która szwankowa³a w ostatnich spo-
tkaniach.
Trzy dni pó�niej czeka was kolej-
ny mecz z SPR-em, ju¿ szósty w
tym sezonie�
Przez ostatnie dwa sezony wci¹¿ tra-
fiamy na siebie, czy to w Pucharze
Polski, czy europejskich pucharach,
czy w play-offach i zd¹¿y³y�my siê
ju¿ przyzwyczaiæ do czêstych poty-
czek z lubelsk¹ dru¿yn¹. Dziêki
temu bardzo dobrze pozna³y�my
zespó³ z Lublina.

Rozmowa z Agnieszk¹ Jochymek, skrzyd³ow¹ Interferii Zag³êbia Lubin

Musimy poprawiæ skuteczno�æ

W ostatnich spotkaniach ligowych
pogubi³y�cie trochê punktów, co
skomplikowa³o wasz¹ sytuacjê w
tabeli�
Niestety na pierwsze miejsce nie
mamy ju¿ szans. Teoretycznie mamy
jeszcze szansê na zajêcie drugiego
miejsca przed play-offami, je�li wy-
gramy w najbli¿szym spotkaniu li-
gowym z SPR-em. W przypadku
wygranej musimy jeszcze liczyæ na
potkniêcie lubelskiej dru¿yny. Naj-
bardziej realne wydaje siê zajêcie
trzeciego miejsca.
Je�li przyst¹picie do play-offów z
trzeciego miejsca mo¿ecie zagraæ
z dru¿ynami, z którymi ostatnio nie
sz³o wam najlepiej. Najprawdopo-
dobniej która� z dru¿yn Politech-
nika-Zgoda-£¹czpol zakoñczy run-
dê zasadnicz¹ na szóstym
miejscu�
Uwa¿am, ¿e ka¿dy przeciwnik jest
do ogrania i z ka¿dym walczy siê tak
samo ciê¿ko. Do ka¿dego meczu je-
ste�my zmobilizowane i nie patrzy-
my, czy mamy graæ z £¹czpolem,
Politechnik¹ czy Zgod¹. Co prawda
w spotkaniach z tymi dru¿ynami
powinê³a nam siê ju¿ noga, ale play-
offy by³yby okazj¹ do rewan¿u.
Jest jaka� dru¿yna, na któr¹ chcia-

³aby� trafiæ w pierwszej rundzie
play-offów?
Nie mam takiej dru¿yny. Je�li chce-
my zagraæ w finale, to musimy wy-
graæ z ka¿dym.
Kibice zaczêli ostatnio spekulowaæ,
¿e bêdziecie chcia³y zaj¹c czwarte
miejsce przed play-offami, tak aby
pó�niej nie spotkaæ siê z SPR-em
Lublin, tylko AZS-em Gdañsk. Czy
to prawda?
Nie jest to prawd¹. Na ka¿dy mecz
wychodzimy po to, ¿eby go wygraæ.
Nie kalkulujemy, bo zawsze gramy
o zwyciêstwo.
Trzeba jednak przyznaæ, ¿e spotka-
nia z akademiczkami lepiej wam
wychodz¹ ni¿ mecze z SPR-em�
Ostatnie mecze pokaza³y, ¿e jednak
lepiej gra nam siê z SPR-em. Wygra-
³y�my z dru¿yn¹ z Lublina, a nie tak
dawno przegra³y�my u siebie z
Gdañskiem. Mo¿na wiêc powie-
dzieæ, ¿e nie ma na to regu³y.
Na zakoñczenie porozmawiajmy
chwilê o reprezentacji Polski. Bia-
³o-czerwone zagraj¹ w turnieju,
którego stawk¹ bêdzie awans na
Olimpiadê do Pekinu. Jak oceniasz
szanse Polek?
£atwo na pewno nie bêdzie, ale szan-
sa jest du¿a i nie zdarza siê tak czê-
sto, wiêc trzeba z niej skorzystaæ. Na
pewno najtrudniejszym rywalem
bêdzie Rumunia, ale i pozosta³ych
dwóch dru¿yn nie mo¿na lekcewa-
¿yæ. Zarówno Chorwacja, jak i Japo-
nia prezentuj¹ dobry poziom i trze-
ba zagraæ z tymi dru¿ynami jak naj-
lepiej. Wed³ug mnie, Polska awan-
suje, je�li nie z pierwszego, to z dru-
giego miejsca w grupie.
Ostatnio zosta³a� pominiêta przez
Zenona £akomego, który nie po-
wo³a³ ciebie do kadry, nawet na
rezerwê. Jak przyjê³a� decyzjê se-
lekcjonera?
Uwa¿am, i¿ jest to sygna³ dla mnie,
¿e jeszcze mi czego� brakuje i mu-
szê popracowaæ nad sob¹.
Dziêkujê za rozmowê.
£ukasz Lemanik

siódemce turnieju. Po udanych wy-
stêpach zawodnicy zostali powo³a-
ni do reprezentacji Polski.

� To dla mnie du¿e wyró¿nienie
i bêd¹ chcia³ pokazaæ, ¿e na nie za-
s³u¿y³em � mówi Damian Wo�nicz-
ka.

Wszyscy czterej zawodnicy lu-
biñskiego klubu s¹ uczniami klasy
III c o profilu pi³ka rêczna w Zespo-
le Szkó³ Sportowych w Lubinie,
gdzie uczêszczaj¹ od sze�ciu lat i
stawiali swoje pierwsze sportowe
kroki.

£ukasz Lemanik
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Ostatnio rozgrywane by³y mecze
zaleg³e oraz spotkanie rozgrywane
awansem z ostatniej kolejki rozgry-
wek. W meczu rozegranym awan-
sem zespó³ ZG Lubin rozgromi³ Bie-
dronkê 11:1 i zapewni³ sobie tytu³
mistrza Halowej Ligi Pi³ki No¿nej w
sezonie 2007/08.

Tytu³ wicemistrza ligi zapewni-
³a ju¿ sobie dru¿yna Huty Cedynia,
pokonuj¹c KGHM Copi 6:2. W
ostatniej kolejce cztery zespo³y
bêd¹ walczyæ o premiowane trze-
cie miejsce. Na najni¿szy stopieñ
podium maj¹ jeszcze szanse: MPO,
Zak³ad Hydrotechniczny, Pol-
Mied�-Trans i ZG Polkowice-Siero-
szowice.

Halowa Liga Pi³ki No¿nej

ZG Lubin mistrzem

Dru¿yna ZG Lubin zosta³a mistrzem Halowej Ligi Pi³ki No¿nej w sezonie 2007/2008.
Wicemistrzem rozgrywek zosta³a Huta Cedynia. W lidze zorganizowanej przez O�rodek Sportu
i Rekreacji w Lubinie udzia³ wziê³o dwana�cie dru¿yn.

Walka o trzecie miejsce zapowia-
da siê niezwykle ciekawie. Ró¿nica
miêdzy trzecim w tabeli MPO, a zaj-
muj¹cym szóste miejsce ZG Polko-
wice-Sieroszowice wynosi zaledwie
jeden punkt. W spotkaniach koñcz¹-
cych 11. kolejkê Zak³ad Hydrotech-
niczny zmierzy siê z ZG Rudna, a ZG
Polkowice-Sieroszowice z KGHM
Metraco. Ciekawie zapowiada siê
pojedynek trzeciego w tabeli MPO z
pi¹tym Pol-Mied�-Trans.
Wyniki:
1. JSW Lubin � KGHM Copi 6:2
2. Pol-Mied�-Trans � ZG Rudna 1:4
3. KGHM Metraco � ZG Rudna 1:4
4. KGHM Copi � Huta Cedynia 2:15

Pozosta³e mecze:
1. KGHM ZWR � JSW
2. KGHM Metraco � ZG Polkowice-

£ukasz Lemanik Sieroszowice
3. Pol-Mied�-Trans � MPO
4. Zak³ad Hydrotechniczny � ZG
Rudna

W derbowym meczu 15. kolejki II ligi siatkarzy Inova
Cuprum Lubin pokona³a na wyje�dzie Ikara Legnica 3:0.
By³o to drugie zwyciêstwo lubiñskich siatkarzy nad dru-
¿yn¹ z Legnicy w tym sezonie.
Mecz rozpocz¹³ siê dobrze dla gospodarzy, którzy od
pocz¹tku uzyskali dwupunktow¹ przewagê i utrzymy-
wali j¹ do stanu, kiedy nasi zawodnicy doprowadzili do
remisu po 18:18. Nie do powstrzymania w zespole le-
gnickim by³ w tym czasie kapitan Ikara Adam Pietrzak,
który punktowa³ zarówno z lewego, jak i z prawego
skrzyd³a. Dziêki bardzo m¹drej i rozs¹dnej grze lubi-
nianie jednak w koñcu znale�li receptê na gospodarzy i
po udanych kontrach przejêli inicjatywê. Znakomicie
bronili w polu Marcin Kozar i Andrzej Paliñski, a pod-
bite przez nich pi³ki koñczy³ Damian Dykas. Problemy
z ustawieniem bloku skoñczy³y siê w momencie, kiedy
to Pawe³ P³otnicki zakoñczy³ tym elementem gry pierw-
szego seta, 25:23 dla Cuprum.
Przegrana w pierwszym secie zdecydowanie podciê³a
skrzyd³a Ikarowi. Zawodnicy z Legnicy nie potrafili pod-
nie�æ siê po przegranej, natomiast lubinianie grali kon-
sekwentnie w obronie. Zacz¹³ funkcjonowaæ blok, a
wiêkszo�æ ataków z impetem l¹dowa³a po stronie go-
spodarzy. Bardzo dobr¹ zmianê da³ Marcin Pawlik. Zna-
komite zawody rozgrywa³ Bartek Wojnowski, po które-
go rozegraniach nasi �rodkowi Grzegorz Sosiñski i Pawe³
P³otnicki mieli wyczyszczon¹ siatkê i mogli raz po raz
zdobywaæ efektownie punkty. Siatkarze Cuprum przez
ca³y set utrzymywali kilkupunktow¹ przewagê i spo-
kojnie realizowali przedmeczowe za³o¿enia taktyczne.
Drugi set koñczy siê wynikiem 25:17. Na trybunach sza-
leje grupa lubiñskich kibiców, która jest zdecydowanie
g³o�niejsza od kibiców legnickich.
Trzeci set to ju¿ zdecydowana przewaga zawodników
Cuprum. Lubinianie ani na moment nie pozwalaj¹ go-
spodarzom pomy�leæ, ¿e mogliby wygraæ ten mecz. Na
tablicy najpierw jest 18:10, potem 22:12 i wiadomo ju¿,
¿e trzy punkty po tym meczu bêd¹ mogli sobie zapisaæ
lubinianie. Mecz koñczy silnym atakiem z prawego
skrzyd³a Damian Dykas. Na tablicy 25:16 i ca³y mecz
koñczy siê wynikiem 3:0 dla Inova Cuprum Lubin. Za-
równo na parkiecie, jak i na trybunach zapanowa³a
ogromna rado�æ.
� Cieszy bardzo dobra gra naszych siatkarzy oraz kon-
sekwentna realizacja za³o¿eñ przedmeczowych, co na-

Przegrana w pierwszym secie podciê³a skrzyd³a Ikarowi

Derby dla Cuprum
pawa optymizmem przed faz¹ play-off � powiedzia³ po
meczu Jan Rutyñski, kierownik lubiñskiej dru¿yny.
Inova Cuprum Lubin: Bart³omiej Wojnowski, Tomasz
Kaczorek, Marcin Kozar, Grzegorz Sosiñski, Pawe³ P³ot-
nicki, Damian Dykas, Andrzej Paliñski (l), Marcin Paw-
lik
Ikar Legnica: Ka³u¿ny, Jêdrzej �l¹ski, Adam Pietrzak,
S³awomir Berkowski, Jaros³aw Pizuñski, Krzysztof Le-
wicki, Dariusz Popiwczak (l)

£ukasz Lemanik

W hali O�rodka Sporu i Rekreacji
w Lubinie odby³ siê pierwszy turniej
halowej pi³ki no¿nej, w którym wziê-
li udzia³ ch³opcy z roczników 1992 i
1993.
Najlepsza okaza³a siê dru¿yna Paró-
wek, która zdoby³a Puchar Prezy-
denta Miasta Lubin. W rozgrywkach
wziê³o udzia³ 10 dru¿yn.
W finale Parówki po niezwykle za-
ciêtym, pe³nym emocji spotkaniu
wygra³y z dru¿yn¹ ¯ywiec Zdrój
Bez Wody 3:2. W meczu o trzecie
miejsce, równie zaciêtym, choæ z
mniejsz¹ ilo�ci¹ bramek, Ptasia Gry-
pa pokona³a Trampkarzy 1:0.

£ukasz Lemanik

Zaciête, pe³ne emocji spotkania

Parówki zdoby³y puchar
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Dru¿yna Luks Ecoren wygra³a Ha-
lowy Turniej Pi³ki No¿nej Dziewcz¹t
Women Ecoren Cup, zorganizowany
przez O�rodek Sportu i Rekreacji
w Lubinie. W finale lubinianki po
emocjonuj¹cym meczu pokona³y
dru¿ynê Piasta Brzeg.
W turnieju, który zosta³ rozegrany w
hali przy ulicy Legnickiej w Lubinie,
wziê³o udzia³ osiem dru¿yn. Gospo-
dynie okaza³y siê ma³o go�cinne dla
rywalek. Dru¿yny z Lubina w koñ-
cowej klasyfikacji uplasowa³y siê na
pierwszej i trzeciej pozycji.
Klasyfikacja turnieju:
1. Luks Ecoren
2. BTP Piast Brzeg
3. Luks Ecoren Ziemia Lubiñska
4. UKS Skoczów
5. AZS Wroc³aw
6. KS Grom Wolsztyn
7. UKS Gwiazda Kalisz
8. KS Goleszów

£ukasz Lemanik

Halowy Turniej Pi³ki No¿nej Dziewcz¹t Women Ecoren Cup

Ecoren najlepszy

Nie jest to jego pierwsza przygo-
da z polsk¹ pi³k¹. Przez pó³tora roku
gry na chwa³ê Dyskobolii Groclin
Grodzisk Wielkopolski da³ siê zapa-
miêtaæ jako niezwykle solidny i przy-
datny zespo³owi obroñca. Teraz po-
dobne walory ma prezentowaæ w
Zag³êbiu Lubin, wszak¿e pod jednym
warunkiem � musi wygraæ rywaliza-
cjê o miejsce na �rodku obrony. A
nie bêdzie to ³atwe zadanie. Mate
Laciæ jednak nie pêka.

Co zadecydowa³o, ¿e trafi³e� do
Zag³êbia Lubin?
W³a�ciwie to by³ przypadek. Przeby-
wa³em akurat w Turcji na obozie
przygotowawczym z ukraiñskim
pierwszoligowcem, Tawrij¹ Symfe-
ropol. Trenowa³em z nimi, a w jed-
nocze�nie dogada³em siê z w spra-
wie warunków kontraktu. Chcia³em
po powrocie ze zgrupowania pod-
pisaæ z Tawrij¹ umowê. Jednak w
ostatniej chwili zadzwoni³ do mnie
dyrektor sportowy Zag³êbia i powie-
dzia³, ¿e ma inny kontrakt dla mnie.
Czy kto� pomaga³ ci w nawi¹za-
niu kontaktu z przedstawicielami
mistrza Polski?
Ca³¹ moj¹ przeprowadzkê pilotowa-
³em sam. Wprawdzie testy w Taw-
riji Symferopol za³atwi³ mi dyrektor
sportowy Groclinu, Jerzy Kopa, ale
podpisanie kontraktu z Zag³êbiem
odby³o siê ju¿ bez jego udzia³u. Aku-
rat Tawrija mieszka³a w tym samym
hotelu, co lubinianie, wiêc spotka³em

pewnego razu trenera Ulatowskiego.
Szkoleniowiec pamiêta³ mnie z mo-
ich wystêpów w Groclinie, zatem
trochê pogadali�my. W trakcie roz-
mowy trener powiedzia³ mi, ¿e po-
trzebuje stopera i spyta³, czy jestem
zainteresowany. Dzieñ przed podpi-
saniem umowy z Ukraiñcami za-
dzwoni³ do mnie Jakub Jarosz, dy-
rektor sportowy Zag³êbia, proponu-
j¹c oficjalnie grê w Lubinie. Zadecy-
dowa³em, ¿e zwi¹¿ê siê z Zag³êbiem.
Wybra³e� zespó³ z polskiej ligi. Bio-
r¹c pod uwagê, ¿e liga ukraiñska
jest mocniejsza, wydaje siê to do�æ
dziwne�
Niby tak, ale w Polsce ju¿ by³em,
gra³em w waszej lidze i nie uwa¿am,
¿eby by³a taka s³aba. Moim zdaniem
jest tu podobny poziom do tego, któ-
ry panuje na Ukrainie. Tam s¹ dwa
mocniejsze kluby, Dinamo Kijów i
Szachtar Donieck, a pozosta³e repre-

zentuj¹ taki sam poziom, jak zespo-
³y w Polsce. Takie jest moje zdanie.
Nie bez znaczenia by³o jednak to, ¿e
pó³tora roku spêdzi³em w Groclinie.
Ten okres wspominam mi³o i on za-
wa¿y³ na mojej decyzji.
W Groclinie przez pó³tora roku gra-
³e� w³a�ciwie we wszystkich me-
czach. By³e� podpor¹ dru¿yny, któ-
ra zdoby³a Puchar Polski, ale po za-
koñczeniu minionego sezonu do�æ
niespodziewanie odszed³e�. Co siê
sta³o?
W³adze klubu chcia³y przed³u¿yæ ze
mn¹ wygasaj¹cy kontrakt, ale jedno-
cze�nie obni¿yæ pensjê.
By³e� pewniakiem w sk³adzie. Dla-
czego wiêc zaproponowano ci takie
warunki?
Nie mam pojêcia dlaczego. Decyzja
by³a dla mnie tym dziwniejsza, ¿e
mia³em przecie¿ najwiêcej meczów
rozegranych spo�ród wszystkich
zawodników. Jednak takie warunki
mi przedstawiono, a o wysoko�ci
kontraktu zadecydowa³ Zbigniew
Drzyma³a, bez którego wiedzy i ak-
ceptacji nic w klubie nie przejdzie.
Uzna³em, ¿e skoro tak postêpuje z
27-letnim, podstawowym pi³ka-
rzem, to znaczy, ¿e go siê nie szanu-
je. Nie mam 20 lat, by godziæ siê na
co� takiego, wiêc w ten sposób skoñ-
czy³a siê moja przygoda z Grodzi-
skiem.

Roman Kostrzewsky
Pe³ny wywiad z Mate Lacicem na portalu
www.lubin.pl w dziale publicystyka

Rozmowa z Mate Lacicem, chorwackim pi³karzem

Mam umiejêtno�ci,
by regularnie graæ
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Baran
G³ównym Waszym celem stanie siê poszukiwanie

prawdy, analizowanie obecnych i przesz³ych wyda-
rzeñ. Bêdziecie musieli dokonywaæ wyborów i wielu z
Was podejmie próby pogodzenia wody z ogniem. Po-
wodzenia. Gro¿¹ Wam upadki i bolesne wydarzenia
zwi¹zane z obra¿eniami cia³a.

Byk
Przyszed³ czas na poprawê samopoczucia. Nie rzu-

cajcie siê od razu w wir pracy, a ju¿ szczególnie ostro¿-
nie przygl¹dajcie siê nowym propozycjom. Wasze oto-
czenie mo¿e mieæ powa¿ne problemy. W razie czego,
starajcie siê pomóc, a nie robiæ wymówki i stawiaæ za
wszelk¹ cenê na swoim.

Bli�niêta
Bêdziecie zwyciê¿aæ, b³yszczeæ intelektem i zachwy-

caæ odwag¹. Zupe³nie stracicie umiar i zdrowy rozs¹-
dek, rzucicie siê na o�lep w wir wydarzeñ. Uwa¿ajcie,
bo ³atwo o pomy³kê! Znacznie na tej aktywno�ci ucierpi
dom i rodzina, bo nie bêdziecie mieli dla nich czasu
ani serca.

Rak
Nie bêdzie ³atwo, ale znajdziecie sprytny sposób

ominiêcia przeszkód i chwilowe wyj�cie z k³opotów
lub sposób na ich oddalenie. ̄ eby ca³kowicie pozbyæ
siê problemów, konieczne jest oderwanie siê od prze-
sz³o�ci. Niedawne wydarzenia, szczególnie te doty-
cz¹ce m³odszych cz³onków rodziny, wymaga³y od Was
du¿o wysi³ku, ale to niestety jeszcze nie koniec.

Lew
Znowu problemy rodzinne. To ju¿ sta³y punkt w

Twoim programie. Ci¹gle nie wiesz, jak je rozwi¹zaæ,
wahasz siê i zastanawiasz. Widzisz tylko ciemne stro-
ny sytuacji. Nie mo¿esz podj¹æ decyzji, bo nie masz
jasnego ogl¹du sytuacji. Nie szanujesz prawa do in-
no�ci ludzi, nie chcesz s³uchaæ cudzych racji, to prosta
droga do tego, by ci, co potrafi¹ przeciwstawiæ Ci siê,
odeszli, a Ci s³absi knuli za plecami.

Panna
Pora wzi¹æ ¿ycie w swoje rêce. Przestañcie siê ogl¹-

daæ na innych, teraz jest w³a�ciwy moment. Wasz¹
uwagê zaprz¹taj¹ g³ównie finanse. Nie my�lcie o tym,
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Daj siê
sfotografowaæ

Zostañ kobiet¹
twojego miasta

i wygraj profesjonaln¹
sesjê fotograficzn¹

W ka¿d¹ �rodê od godziny
12 w redakcji �Wiadomo�ci
Lubiñskich� przy ul. Tysi¹cle-
cia 3 budynek TVL ODRA,
dy¿uruje fotoreporter. Bez-
p³atnie wykona zdjêcie, które
zostanie opublikowane w na-
szej gazecie. Ze wszystkich fo-
tografii jury, w którego sk³ad
wejd¹ przedstawiciele naszej
redakcji, zak³adu fotograficz-
nego i Wzgórza Zamkowego,
wybierze wyj¹tkowe zdjêcie.
Zwyciê¿czyni zostanie zapro-
szona na profesjonaln¹ sesjê
zdjêciow¹ do studia fotogra-
ficznego Wechta w Lubinie. Z
pozosta³ych fotografii utwo-
rzymy wystawê, któr¹ przez
kilka dni bêdzie mo¿na ogl¹-
daæ w galerii na Wzgórzu
Zamkowym.

co inni powiedz¹ o sposobie w jaki zarabiacie, albo
czy innym siê uda³o. Wam siê uda.

Waga
Nadchodzi bardzo powa¿na poprawa sytuacji fi-

nansowej. Zas³u¿ona i zapracowana. Poniewa¿ przez
swoje odwieczne wahania stracili�cie niedawno ko-
lejn¹ ¿yciow¹ szansê i znowu jeste�cie na zakrêcie,
powinni�cie ju¿ wkrótce dziêki nowej pracy lub nowej
sytuacji w starej pracy zyskaæ pieni¹dze i uznanie. Jak
wiecie, s³awa sama Was szuka. Niektóre Wagi mog¹
spodziewaæ siê powiêkszenia rodziny.

Skorpion
Co� wyrwie Was z marazmu i zapl¹tania. Przyzna-

cie g³o�no, ¿e ukrywacie siê przed �wiatem z tchórzo-
stwa. Jak sami wiecie, z interesami ró¿nie bywa, raz
na wozie raz pod, a bliscy zamiast pomagaæ w najlep-
szym razie s¹ niewyrozumiali. Ale niestety trzeba za-
kasaæ rêkawy i rzuciæ siê wir pracy, najlepiej z zaprzy-
ja�nion¹ niewiast¹.

Strzelec
Nie dajcie siê omamiæ sk³adaj¹cemu oferty i obiet-

nice. To puste s³owa bez pokrycia. Kieruje siê w³a-
snym interesem. To pyszny egocentryk, wewnêtrznie
pusty i niezrównowa¿ony. Bardzo ³atwo zmyliæ lub
przestraszyæ, wiêc siê broñcie. Ju¿ raz przegra³ i boi
siê przegraæ raz jeszcze.

Kozioro¿ec
Jeste�cie w dobrych stosunkach ze �wiatem. Cze-

go siê spodziewaæ? A no problemów finansowych,
maj¹cych swoje �ród³o w przesz³o�ci. Oponêci nie za-
wsze daj¹ siê przekonaæ, a strata w interesach mo¿e
byæ dotkliwa. Ale nic to, triumfujecie. Pokonujecie de-
mona go³ymi rêkami.

Wodnik
Zupe³nie stracili�cie kontakt z rzeczywisto�ci¹. To

co teraz tworzycie, to iluzoryczny �wiat niewiele ma-
j¹cy wspólnego z okoliczno�ciami. To mo¿e spowo-
dowaæ konflikty rodzinne, raczej nie liczcie na zrozu-
mienie. A ju¿ wygl¹da³o, ¿e Wam siê uda³o, wycho-
dzicie na prost¹ i stanêli�cie mocno na ziemi.

Ryby
Tracicie grunt pod nogami, orientacjê. Do tej sytu-

acji doprowadzi³a rozrzutno�æ i powa¿ne problemy uczu-
ciowe. Przestañcie rozpaczaæ, bo doprowadzicie siê do
za³amania nerwowego. Popro�cie o pomoc kogo� bli-
skiego. Pomo¿e Wam stawiæ czo³a rzeczywisto�ci.
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